

ပျင်းရိသည်ဖြစ်၍ ဝီရိယမရှိဘဲ အနှစ်တစ်ရာပတ်လုံး အသက်ရှည်နေခြင်းထက် ဝီရိယကို မြဲမြံစွာ အားထုတ်သော သူ၏ တစ်ရက်မျှအသက်ရှည်ခြင်း သည် မြတ်၏။

သယံဇာတ(ဓမ္မပဒ-၁၁၂)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလဆန်း ၁၄ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မတ် ၂၃ ရက်၊ စနေနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၇၅)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန်တစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

ရေသယံဇာတသည် သဘာဝအရင်းအမြစ်တစ်ခုအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် သက်ရှိများအသက်ရှင်နေထိုင်ရေးအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်တစ်ခုဖြစ်

လုံခြုံဘေးကင်းသန့်ရှင်းသည့်ရေသည် ကျန်းမာရေးကို အထောက်အကူပြုရုံသာမက ပတ်ဝန်းကျင်ကိုလည်း ကောင်းကျိုးပြု

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အခမ်း အနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ (MICC-II) ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားသည်။
အခမ်းအနားသို့ ကောင်စီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဝင်းဦး၊ ကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီး များ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး များ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များ၊ တက္ကသိုလ်ကောလိပ်များမှ ကျောင်းအုပ်ကြီးများနှင့် ပါမောက္ခ ချုပ်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖



အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အထိမ်းအမှတ်ပြခန်းများအား စိတ်ပါဝင်စားစွာ လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

မဲခေါင် - လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (၈) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး
မဲခေါင် - လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ အဋ္ဌမမြောက်အားမာန်

အာဖရိကဗွဲဖြိုးတိုးတက်ရေးညီလာခံကို လာမည့်နှစ်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ ယိုကိုဟားမား၌ ကျင်းပမည်

၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့မိုးလေဝသနေ့

အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတာဝန်

ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ရန် ပိုင်နက် နယ်နိမိတ် ပြည်သူများ အုပ်ချုပ်သူအဖွဲ့အစည်းအချုပ်အခြာအာဏာ ပိုင်ဆိုင်မှုတို့ ပြည့်စုံရန် လိုအပ်ပါသည်။ အဆိုပါ အင်္ဂါ(၄)ရပ် ပြည့်စုံ မှသာ နိုင်ငံ၏ဥပဒေရပ် ပြည့်စုံသည်။ လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပေါင်းများစွာ မှာသည် မျက်မှောက်ကာလတိုင်အောင် ဖြစ်ပွားနေသည့် အစွဲအမူ- ပါလက်စတိုင်းပဋိပက္ခသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းကြရာမှ ပေါ်ပေါက်လာခြင်းဖြစ်ရာ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတို့ အတွက် နိုင်ငံသည် အသက်နှင့်ထပ်တူ အရေးပါသည်ကို အဆိုပါ ဖြစ်ရပ်တွင် သင်ခန်းစာယူဖွယ် တွေ့ရှိနိုင်ပါသည်။

လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပေါင်း ၂၀၀ ကာလ မိမိတို့နိုင်ငံပိုင်နက် နယ်နိမိတ်ကို ထိုခေတ်ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံဖြစ်သည့် ဗြိတိန် က စတင်ထိပါးကျူးကျော်သည်မှစကာ ၎င်းတို့၏ အကျိုးစီးပွား အတွက် မြန်မာနိုင်ငံကို တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက် ခဲ့ခြင်းကြောင့် အချုပ်အခြာအာဏာ လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ထိုစဉ်က မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပဒေသရာဇ်အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားမှာ ခေတ်နောက်ကျနေခြင်း၊ အာဏာအားပြိုင်မှုများ ဖြစ်ပေါ်နေခြင်း၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှု ပြိုကွဲနေခြင်း၊ နိုင်ငံအုပ်ချုပ် မင်းလုပ်နေသူတို့ ကမ္ဘာကို မကြည့်မြင်နိုင်ခဲ့ခြင်းနှင့် နိုင်ငံ၏ကာကွယ်ရေးစွမ်းအား ချည်နဲ့နေခြင်းတို့မှာ နိုင်ငံဆုံးရှုံးပြီး နယ်ချဲ့ကျူးကျော်သူ လက်အောက် အလွယ်တကူကျရောက်စေခဲ့သည့် အကြောင်းရင်းခံ များတွင် ပါဝင်ခဲ့သည်။

မြန်မာ့ခေတ်သစ်တပ်မတော်မှာ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်း မှုနှင့်အတူ ပြည်သူထံမှ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပြီး ပြည်သူလူထု နှင့်အတူလက်တွဲကာ နယ်ချဲ့တို့ကို တိုက်ထုတ်ခဲ့သလို ဖက်ဆစ် တို့ကိုလည်း တော်လှန်ခဲ့သည်။ ၁၉၄၇ ခုနှစ် မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့ တွင် စတင်ခဲ့သည့် သမိုင်းဝင်ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေးကြီးကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုနှင့်အတူ လက်တွဲဆင်နွှဲခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းနေ့ကိုပင် တပ်မတော်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ရာ ယခုနှစ်တွင် (၇၇) နှစ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ၇၉ နှစ်တာကာလ အတွင်း မိမိတို့နိုင်ငံသည် နိုင်ငံရေးစနစ်အမျိုးမျိုး၊ အစိုးရ အဆက်ဆက်တို့နှင့်အတူ အမျိုးမျိုးသော လောကဓံတို့ကို တွေ့ကြုံခံစားခဲ့ရာတွင် တပ်မတော်သည် ပြည်တွင်းရန်၊ ပြည်ပ ရန်တို့ကို ခုခံကာကွယ်တွန်းလှန် တိုက်ထုတ်ခဲ့ရသည်။ နယ်ချဲ့ကို တွန်းလှန်တိုက်ခိုက်၍ လွတ်လပ်ရေးရယူရန် ပေါ်ထွက်လာခဲ့သည့် မြန်မာ့တပ်မတော်သည် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးနှင့် တစ်သားတည်း ရှိနေခဲ့ရာ လွတ်လပ်ရေးရပြီးကာလ တစ်လျှောက်လုံးတွင်လည်း အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် ပြည်ထောင်စုကြီး ပြိုကွဲပျက်စီးသွား စေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းကာကွယ်ခဲ့ရသည်။ တပ်မတော်သည် အမျိုးသားနိုင်ငံရေး ဦးဆောင်အခန်းကဏ္ဍတွင် အစဉ်တစိုက် ပါဝင်နေခဲ့ရာ နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်တွင်လည်း ပါဝင်နေရဦးမည် ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်အတွင်း လူမျိုးရေးတန်းတူမှုဖြင့် စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ကို ခိုင်မြဲစွာ မွေးမြူလျက် ထာဝစဉ်စည်းလုံးညီညွတ်စွာ အတူတကွ လက်တွဲ နေထိုင်ကြမည်ဟူသော သန္နိဋ္ဌာန်နှင့်အတူ အမျိုးသားအရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေး၊ ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးသန္နိဋ္ဌာန်များ ချမှတ်ကာ ပြည်လုံးကျွတ်ဆန္ဒယူပွဲကြီးဖြင့် အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အားလုံး၊ နိုင်ငံသားအားလုံး တန်းတူရည်တူရှိမှုကို အတိအလင်း ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။ ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လိုအင်ဆန္ဒနှင့်အညီ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဖော်ဆောင်နေချိန်တွင် ကျဉ်းမြောင်းသည့် လူမျိုးရေးအစွန်းရောက် အတွေးအခေါ်များ၊ လူမျိုးခွဲခြား မုန်းတီးရေးဖန်တီးမှုများ၊ မိမိတို့ကျိုးစီးပွားအတွက် နိုင်ငံကို ရောင်းစားရန် ကြံစည်မှုများ၊ ပြည်ထောင်စုပြိုကွဲရန် ကြိုးပမ်းမှုများ၊ လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းမှုများ ရှိနေသရွေ့ တပ်မတော်သည် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဦးဆောင်ကဏ္ဍ တွင် ပါဝင်ကာ ပြည်သူလူထုကြီးနှင့် အတူတကွ နိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေး၊ ကာကွယ်ရေးတာဝန်တို့ကို ထမ်းရွက်နေရဦး မည်ဖြစ်သည်။

ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ အဓွန့်ရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရန် မှာ ပြည်တွင်းစည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ တပ်မတော်နှင့်ပြည်သူ စိတ်ဝမ်းတူညီစွာဖြင့် ပူးပေါင်းလက်တွဲကာ ပြည်တွင်းပြည်ပ အန္တရာယ်တို့ကို ကာကွယ်နိုင်ရေးတို့ လိုအပ်သည့်အလျောက် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတွင် တပ်မတော်နှင့်အတူ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ကျရာကဏ္ဍမှ တက်ကြွစွာ ပါဝင်ကြရမည် အကြောင်း။ ။

(၇၉) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ

- (က) ပြည်ထောင်စုမြေပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲ ရေးဟူသော ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို တပ်မတော်၏အမျိုးသားရေးမူဝါဒအဖြစ် အမြဲဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (ခ) နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်(၂)ရပ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာမူလုံ ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတို့နှင့်အတူ တပ်မတော်သားများ အနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍများမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော် တည်ဆောက်ရာတွင် လေ့လာ၊ လေ့ကျင့်၊ လိုက်နာ ဆိုသည့် တပ်မတော်၏ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ စွမ်းရည်(၃)ရပ် တိုးတက်မြှင့်မားအောင် အစဉ်တစိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။

(၅) ကြိမ်မြောက် နိုင်ငံတကာပညာရေးပြပွဲတွင် ဂျပန်ဖောင်ဒေးရှင်း ရန်ကုန်ပါဝင်ပြသမည်

ရန်ကုန် မတ် ၂၂
၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၂၃ နှင့် ၂၄ ရက်
တို့တွင် The 5th International
Education Fair Myanmar ကို
မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့နယ်ရှိ
Wyndham Grand Yangon
Hotel ၏ Grand Ballroom တွင်
နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ

ပြသမည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါပြပွဲ
တွင် The Japan Foundation
Yangon က ပါဝင်ပြသသွားမည်
ဖြစ်သည်။
ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ပညာတော်သင်
သွားရောက်နိုင်ရန် အတွက်
Okayama University Japan
Educational Information Cen-

ter နှင့် Okayama University
Japan Educational Informa-
tion Center (OJEIC) ၏ အကြံ
ပေးမှုကို အခမဲ့ရယူနိုင်မည်ဖြစ်
သည်။ ထို့အပြင် ဂျပန်တာဝာ
စကား၊ ယဉ်ကျေးမှုသင်ယူရာတွင်
အထောက်အကူ ဖြစ်စေနိုင်မည့်
အစီအစဉ်များကို ကြည့်ရှုလေ့လာ

နိုင်မည်ဖြစ်သည်။
ဂျပန်ရုံးရာလက်ရေးလှ ရေးဆွဲ
ခြင်း၊ Origami စက္ကူခေါက်နည်း
သင်ကြားခြင်း၊ ဂျပန်ရိုက်ကစား
နည်းများဖြစ်သည့် Kendama,
Fukuwarai တို့ကို ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင်
သင်ယူကစားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း
သိရသည်။
မျိုးမင်းသူရ

လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
အမျိုးသားအဆင့် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး
တိုးတက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် N.P.K Motors
Co., Ltd. က တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် MG, MG4 အမျိုး
အစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ၊ MG, MG2S အမျိုးအစား

လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များနှင့် Innogen Myanmar Co., Ltd. က
တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် GAC Toyota BZ4X အမျိုးအစား
လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များသည် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိ
လာသဖြင့် ယနေ့တွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ထုတ်ယူခွင့်ပြုခဲ့
ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အထက်မြန်မာပြည်)တွင် စာရေးဝန်ထမ်းသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁၀၇) သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

ပြင်ဦးလွင် မတ် ၂၂
နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အထက်
မြန်မာပြည်) စစ်ရေးပြကွင်းတွင်
ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက စာရေး
ဝန်ထမ်း သင်တန်းအမှတ်စဉ်
(၁၀၇) သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်း
အနား ကျင်းပရာ သင်တန်း
ဆင်းတပ်ခွဲက နိုင်ငံတော်အလံ
အား အလေးပြုပြီး ဆက်လက်၍
ပါမောက္ခချုပ် ဦးကျော်စိုးအား
အလေးပြုကြသည်။

ထို့နောက် ပါမောက္ခချုပ်က
သင်တန်းသားစံပြဆရာ ကုန်းလမ်း
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ညွှန်ကြားမှုဦးစီး
ဌာန ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်
ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သင်တန်းသား
အမှတ်-၄၀၆ ဦးမင်းကျော်(စက်မှု
ကျွမ်းကျင်-၃) အားလည်းကောင်း၊
သင်တန်းသူ စံပြဆရာဦးစီး
ဌာန ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ
သင်တန်းသူအမှတ်-၁၆၀ ဒေါ်စန္ဒာ
သိန်း (လက်ထောက်မီးသတ်ဦးစီး
မှူး) တို့အား လည်းကောင်း၊
သင်တန်းသား သင်တန်းသူ
ပထမဆု၊ ဒုတိယဆု၊ သေနှုတ်စံ
ထူးချွန်ဆု၊ စစ်ရေးပြထူးချွန်ဆု
ရရှိသူများအား လည်းကောင်း
ဆုများချီးမြှင့်ခြင်းနှင့် သင်တန်း
ဆင်း အောင်လက်မှတ်များ
ပေးအပ်ပြီးနောက် သင်တန်းဆင်း
မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။
ယင်းသင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်း
အနားသို့ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်

များ၊ ဌာနကြီးမှူးများ၊ ပါမောက္ခ
ဌာနမှူးများ၊ သင်ကြားစီမံဌာနမှူး
မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် သင်တန်း
သား ၁၄၇ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၃၁၇
ဦး စုစုပေါင်း ၄၆၄ ဦးတို့
တက်ရောက်ပြီး သင်တန်းကာလ
မှာ ၁၅-၁-၂၀၂၄ ရက်မှ ၂၂-၃-
၂၀၂၄ ရက်အထိ ရက်သတ္တ ၁၀
ပတ်ကြာမြင့်ခဲ့ကြောင်း သတင်း
ရရှိသည်။
ခင်ရတနာ





အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဝင်များနှင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

❖ ရှေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု

ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များက Video Conferencing ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များနှင့် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများသည် တေးသံရှင် သန်းမြတ်စိုး၏ “တိမ်တမန်” တေးသီချင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုကို ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။

အမှာစကားပြောကြား ထိုနောက် အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ် ကော်မတီဝင်များ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဝင်များနှင့် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာ တွင် ရေသယံဇာတသည် သဘာဝ အရင်းအမြစ် တစ်ခုအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် သက်ရှိများ အသက်ရှင် နေထိုင်ရေးအတွက် အခြေခံ လိုအပ်ချက်တစ်ခုဖြစ် ကြောင်း၊ လုံခြုံစေရေးအတွက် သည့် ရေသည် ကျန်းမာရေး ကို အထောက်အကူပြုရုံသာမက ပတ်ဝန်းကျင်ကိုလည်း ကောင်းကျိုး ပြုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လူတိုင်း ကျန်းမာသန်စွမ်းနေစေရေး သန့်ရှင်း သည့် သောက်သုံးရေရရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း။

ပြုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လူတိုင်း ကျန်းမာသန်စွမ်းနေစေရေး သန့်ရှင်း သည့် သောက်သုံးရေရရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံများတွင် ရေကိုစနစ်တကျ ချွေတာအသုံးပြု ရန်နှင့် လူတိုင်းလုံခြုံစေရေးအတွက် အသိပေးနှိုးဆော်သည့် အနေဖြင့် နှစ်စဉ် မတ်လ ၂၂ ရက် နေ့ကို “ကမ္ဘာ့ရေနေ့” အဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး ၁၉၉၃ ခုနှစ်မှစ၍ ကမ္ဘာ့ရေနေ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်း အနားများကို ကျင်းပလျက်ရှိ ကြောင်း၊ နှစ်အလိုက် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ဆိုင်ရာ အထူးပြုအသိပေးလိုသည့် အဓိကအကြောင်းအရာ ဆောင်ပုဒ် များကို သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အတွက် ဆောင်ပုဒ် (Theme) မှာ “ငြိမ်းချမ်း သာယာဝပြောရေး ရေကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ပေး” “Leveraging Water for Peace” ပင်ဖြစ်ကြောင်း။

ထိခိုက်မှုများဖြစ်ပေါ် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ရေအကျပ် အတည်းသည် လူသားများအပေါ် နေရာသည် အရေးကြီးဆုံး စိန်ခေါ် မှုများထံမှ တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ကုလသမဂ္ဂ၏အဆိုအရ လူဦးရေ နှစ်ဘီလီယံကျော်သည် ဘေးကင်း သည့် သောက်သုံးရေမရရှိကြ သည့်အပြင် လေးဘီလီယံကျော် သည့်လည်း တစ်နှစ်အနည်းဆုံး တစ်လတာ ရေရှားပါးမှုခံစားနေ ကြရသည်ကို သိရှိရကြောင်း၊ တစ်ဖက်တွင်လည်း ရာသီဥတု ပြောင်းလဲလာမှုနှင့် လူသားများ ၏ ပယောဂများကြောင့် ရေသယံ ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် အပေါ် ထိခိုက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက် ရှိပြီး ရေအရင်းအမြစ်များ ပျောက်နည်းလာနေကြောင်း။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များနှင့် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အထိမ်းအမှတ်အလွတ်တန်းအဆင့် ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူတစ်ဦးကို ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ကမ္ဘာ့မြေမျက်နှာပြင်၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ရေများ ဖုံးလွှမ်း လျက်ရှိသော်လည်း ကမ္ဘာ့ရေထု စုစုပေါင်း၏ ၉၀ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း သည် ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာဆားငန် ရေများ ဖြစ်ကြကြောင်း၊ ကျန် ၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ

သည့် သောက်သုံးရေမရရှိကြ သည့်အပြင် လေးဘီလီယံကျော် သည့်လည်း တစ်နှစ်အနည်းဆုံး တစ်လတာ ရေရှားပါးမှုခံစားနေ ကြရသည်ကို သိရှိရကြောင်း၊ တစ်ဖက်တွင်လည်း ရာသီဥတု ပြောင်းလဲလာမှုနှင့် လူသားများ ၏ ပယောဂများကြောင့် ရေသယံ ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် အပေါ် ထိခိုက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက် ရှိပြီး ရေအရင်းအမြစ်များ ပျောက်နည်းလာနေကြောင်း။

ရေချိုများဖြစ်ပြီး အဆိုပါ ရေချို များ၏ ၆၈ ရာခိုင်နှုန်းသည်လည်း ရေခဲတောင်များ၊ ဝင်ရိုးစွန်းများနှင့် လေထုထဲတွင် မိုးတိမ်နှင့် ရေငွေ့ များအဖြစ် တည်ရှိနေခြင်းကြောင့် အသုံးမပြုနိုင်ကြောင်း၊ မြေပြင် ပေါ်ရှိ ရေအားလုံး၏ ၀ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် မြေအောက်ရေ ၃၀ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းကိုသာ သုံးစွဲ နိုင်သည့်အတွက် အသုံးပြုနိုင် သည့်ပမာဏ အလွန်နည်းပါးသည် ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကမ္ဘာပေါ်တွင် ရေချိုအရင်းအမြစ် များ အကန့်အသတ်ရှိနေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဖြစ်ပေါ်သည့်ရောဂါများနှင့် မိလ္လာ မသန်ရှင်းမှုများကြောင့် သေဆုံး နေကြကြောင်း၊ လူဦးရေ ၇၄ သန်း သည်လည်း တဖြည်းဖြည်းနှင့် သက်တမ်း တိုတောင်းလာသည် ကို တွေ့ရကြောင်း၊ လာမည့် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ရေ လိုအပ်ချက်သည် ၅၅ ရာခိုင်နှုန်း အထိတိုးတက်လာမည်ဟု ပညာ ရှင်များက ခန့်မှန်းထားကြကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကမ္ဘာ့လူဦးရေ၏တစ်ဝက် နီးပါးဖြစ်သည့် သန်း ၃၆၀၀ သည် သန့်ရှင်းသည့် မိလ္လာစနစ် မရရှိသေး သည်ကို စစ်တမ်းများ၌ ဖော်ပြ ထားကြောင်း။

ထိုရောက်စွာစီမံခန့်ခွဲ မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ရေမူဝါဒများနှင့် ဥပဒေများ ဖော်ဆောင်ချမှတ်ပြီး စိုက်ပျိုးရေး ကဏ္ဍအတွက် ရေကိုမြှင့်ရရှိရေး၊ စွမ်းအင်ကဏ္ဍအတွက် ရေအား လျှပ်စစ် တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး၊ အိမ်သုံးရေကိုမြှင့်ပေးနိုင်ရေး၊ စက်မှုလုပ်ငန်းသုံးရေ ပိုမိုပေးပေး နိုင်ရေးတို့အတွက် ဘက်စုံရေစီမံ ခန့်ခွဲမှုနည်းလမ်းများဖြင့် ရေအရင်း အမြစ်များကို ထိရောက်စွာ စီမံ ခန့်ခွဲနိုင်ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း။

ရေစီမံခန့်ခွဲမှုသည် ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများ ကို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုစရိတ်၊ ဆင်းရဲ နွမ်းပါးမှုကို တိုက်ဖျက်ရန်၊ မိမိ ဖျိုးစုံ မျိုးကွဲများကို ကာကွယ်ရန်၊ ရေညစ်ညမ်းမှုများကို တားဆီးရန် နှင့် ရေဆိုင်ရာပဋိပက္ခဖြေရှင်းရန် စသည့် ပန်းတိုင်များစွာကို ရောက်ရှိ စေနိုင်မည့် အရေးကြီးသည့် အခြေခံဖြေရှင်းတစ်ရပ် ဖြစ် ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာက ကောင်းမွန် ပြည့်စုံသည့် ရေစီမံခန့်ခွဲမှု အလေ့ အကျင့်ကောင်းများကို နမူနာယူပြီး စာမျက်နှာ ၄ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် “အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ” ကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ရေဆိုင်ရာကဏ္ဍကို စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲနိုင်ရန်နှင့် ရေကဏ္ဍအားလုံးကို လွှမ်းမိုးသည့် “အမျိုးသားရေဥပဒေ” တစ်ရပ်ရေးဆွဲ ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

တူးဖော်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးပေးခြင်း လုပ်ငန်း ၁၄၅၈၉ ခုမှ စိုက်ပျိုးခြေစိုက်ယာဇာကင်းသိန်းသုံးသောင်း နီးပါးကို ရေပေးလေ့ရှိကြောင်း။ အကျိုးရှိစွာ အသုံးချ မိမိတို့နိုင်ငံ၌ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍသည် ရေချိုလုံခြုံစွာ အများဆုံး ဖြစ်ပြီး ၈၉ ရာခိုင်နှုန်းကို သုံးစွဲလျက်ရှိနေသောကြောင့် ရေအရင်းအမြစ်များကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်ရေးနှင့် ရေရှည်တည်တံ့စေရန် စီမံခန့်ခွဲနိုင်ရေးသည် နိုင်ငံအတွက် အရေးပါသည့်ကဏ္ဍတစ်ရပ်ဖြစ်လာကြောင်း၊ အနာဂတ် ရေဖူလုံစေရေးအတွက် ရေစီမံအုပ်ချုပ်ရေးဟုခေါ်သည့် (Water Governance) လုပ်ငန်းများတွင် လူငယ်များ၏ ပါဝင်မှုသည် လွန်စွာအရေးကြီးသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရေရှည်တည်တံ့သည့် ရေစီမံခန့်ခွဲမှု အလေ့အကျင့်

စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေမှု မိမိတို့ နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ တည်ဆောက် ထိန်းသိမ်းထားရှိသည့် ရေလှောင်တံခံ ၂၄၆ ခု၊ ရေလှည့်သည့် ၁၄၄ ခု၊ ရေကန် ၇၂ ခု၊ ရေတံခါး ၁၉၉ ခုနှင့် မြစ်ရေတိုင် လုပ်ငန်း ၂၁၉ ခုရှိပြီး စိုက်ပျိုးရေးပေးခြင်း၊ သောက်သုံးရေးပေးခြင်းနှင့် အချို့ရေလှောင်တံခံများတွင် ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့



အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၄ အထိမ်းအမှတ်ပြခန်းများအား စိတ်ပါဝင်စားစွာ လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။



ကိုယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ကမ္ဘာ့ရေနေ့အထိမ်းအမှတ် ဝါသနာရှင်အဆင့် ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိခဲ့သူတစ်ဦးကို ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

နိုင်ငံ၏ အဓိကမြစ်ကြီး ၄ စင်း ဖြစ်သည့် ရေဝတီ၊ ချင်းတွင်း၊ သံလွင်၊ စစ်တောင်းမြစ်နှင့် အခြားမြစ်ချောင်းများမှ ရေကိုစုတ်တင်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မြစ်ရေတင်စီမံကိန်း စုစုပေါင်း ၃၉၀ ရှိပြီး စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေနိုင်သည့် မြေဧရိယာဧက ခုနစ်သိန်းငါးသောင်း နီးပါးရှိကြောင်း၊ ထို့အပြင် မြေအောက်ရေတွင်းများ

ကောင်းများ ရရှိစေရန် လူငယ်များကို အသိပညာပေးခြင်းသည် အရေးပါသည့်အခန်းကဏ္ဍအဖြစ် ပါဝင်လျက်ရှိကြောင်း။ နောက်ထပ် အရေးကြီးသည့် အချက်မှာ ရေဆိုင်ရာအချက်အလက် (Data) များကို အခြေခံပြီး သိပ္ပံနည်းကျ ရေစီမံခန့်ခွဲမှု နည်းလမ်းများတွင် အသုံးပြုခြင်းဖြင့် လူသားနှင့် သက်ရှိများစွာ

အတွက် အလွန်အကျိုးရှိကြောင်း သုတေသနများစွာက သက်သေပြနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ရေဆိုင်ရာ သိပ္ပံနည်းကျသုတေသန လုပ်ငန်းများတွင် ဆက်လက်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းဖြင့် မိမိတို့တွင် ရှိပြီးဖြစ်သည့် ရေအရင်းအမြစ်များ၏ သဘောသဘာဝများကို ပိုမိုနားလည်နိုင်ရန် အထောက်အကူ

ပြုမည်ဖြစ်ပြီး ရေအရင်းအမြစ်များကို အသုံးချနိုင်ရန်နည်းလမ်းများ၊ ရေနှင့်ဆိုင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို ရှာဖွေရာတွင်လည်းကောင်း၊ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ဆုံးဖြတ်ချက်များချမှတ်ခြင်း (Decision-Making) ပြုလုပ်ရာတွင်လည်းကောင်း ပိုမို

တိကျစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုမိမိတို့နိုင်ငံတွင်လည်း “ရေအားအရင်းအမြစ် စူးစမ်းလေ့လာရေးအဖွဲ့” ဖွဲ့စည်းထားပြီးဖြစ်သဖြင့် ရေဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို စုစည်းကာ (Data Bank) တစ်ခု ဖြစ်ပေါ်လာရေး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း။

အလေးထားဆောင်ရွက် ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ရေနေ့အထိမ်းအမှတ်ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း “ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောရေး ရေကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ပေး” နိုင်ငံရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဥပဒေအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ နည်းပညာအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ အစွမ်းကုန်ထိန်းသိမ်းသွားရန် လိုအပ်ပြီး အခြေခံအမြစ်ရှိစွာဖြင့် စီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်ပေးကြရန်၊ အနာဂတ် ရေဖူလုံစေရေး လူငယ်များ၏ပါဝင်မှုသည် အရေးကြီးသည့်အတွက် လူငယ်များကို လေ့ကျင့်ပေးထောင်ရေးကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးကြရန်၊ မိမိတို့၏ လက်ရှိနှင့် အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်များအတွက် နိုင်ငံ၏ ရေအရင်းအမြစ်များကို ရေရှည်တည်တံ့ပြီး မျှတစွာသုံးစွဲနိုင်စေရန်၊ ရေအရင်းအမြစ်ကို ထိရောက်အကျိုးရှိစွာ ရေရှည်အသုံးပြုသွားနိုင်ရေး ရေဆိုင်ရာ



ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက “မေတ္တာရေတစ်စက်” ပြဇာတ်ဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ
စီမံခန့်ခွဲမှုကဏ္ဍများတွင် အားလုံး အတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလို ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ်က ကမ္ဘာ့ရေးရာ ၂၀၂၄ အထိမ်းအမှတ်အလွတ်တန်း အဆင့် ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယ ဆုရရှိ

ခဲ့ကြသူများကို ဆုများပေးအပ် ချီးမြှင့်သည်။
ဖော်ပြတင်ဆက် ယင်းနောက် ရေအရင်းအမြစ် နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက “ကမ္ဘာ့ရေးရာ ဂုဏ်ပြုတေးသီချင်း” မြင့်ဖော်ပြတင်ဆက်သည်။
ဆက်လက်၍ အမျိုးသား အဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်၊

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက ကမ္ဘာ ရေနေအထိမ်းအမှတ် ဝါသနာရှင် အဆင့် ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိခဲ့သူများကို ဆုများပေးအပ် ချီးမြှင့်သည်။
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်း အနား တက်ရောက်လာကြသူများ

က ကမ္ဘာ့ရေးရာ ၂၀၂၄ အထိမ်း အမှတ် မှတ်တမ်းဗီဒီယိုနှင့် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မှ ဝန်ထမ်းများတင်ဆက်ကြသည့် “မေတ္တာရေစစ်စက်” ပြဇာတ် တို့ကို ကြည့်ရှုအားပေးကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဖော်ပြတင်ဆက်ခဲ့ကြသူများအား ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းနှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်

ငွေတို့ကို ပေးအပ်သည်။
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများသည် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်စာတိုပုံရိုက် ကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်က အခမ်းအနားတက်ရောက် လာကြသူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများသည် ကမ္ဘာ့ရေးရာ ၂၀၂၄ အထိမ်းအမှတ် ပြခန်းများအတွင်း ပြခန်းတစ်ခု ချင်းစီအလိုက် စိတ်ပါဝင်စားစွာ မြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်း တင်ပြခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ သတင်းစဉ်

*** ကျော့မှူးမှ**
စစ်ချီသီချင်းများသီဆို၍ ညီညာ စွာ ချီတက်ကြပြီးစစ်ရေးပြခန်း အနားအစီအစဉ်အတိုင်း လေ့ကျင့် ဆောင်ရွက်ကြသည်။
ထိုသို့ လေ့ကျင့်နေမှုကို နိုင်ငံ တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ

ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်၊ ညွှန်ကြားမှုဌာန

မှူးကြည်း၊ ရေ လေ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် (ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စွမ်းမြင့်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင်၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်မှူး တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊

တပ်မတော်နေ့ကျင်းပရေးစီမံခန့်ခွဲ ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော် တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် စောသန်းလှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြပြီး နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ

ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်(ကြည်း)က လိုအပ်သည်များ ကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။
အဆိုပါစစ်ရေးပြခန်းအနား တွင် တပ်မတော်(ကြည်း) ရေ လေ

နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရတပ်ဖွဲ့တို့မှ အရာရှိ စစ်သည်များ၊ အမျိုးသမီး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အမျိုးသမီး အထူး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တပ်မတော်(လေ) မှ လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များ ပါဝင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၏ စုပေါင်းရဟန်းခံ၊ ရှင်ပြု အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့် ဇနီးတို့အား အမှူးထား၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၏ စုပေါင်းရဟန်းခံ၊ ရှင်ပြု အလှူတော်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန စုဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့်ဇနီး အမှူးပြုသည့် အလှူရှင် အလှူအမ ဝန်ထမ်းမိသားစုများက မြန်မာ့ရိုးရာ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာနှင့်အညီ ရှင်လောင်းထုတ်ခြင်းအစီအစဉ်ဆောင်ရွက်စဉ်။

အလှူတော်မင်္ဂလာ အခမ်းအနားသို့ ဆောင်ရွက်ကြသည်။
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ယင်းနောက် ရဟန်းလောင်းများ၊ နှင့် ဇနီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့်နှင့် ဇနီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင်၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများနှင့် ဇနီးများ၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများနှင့် ဖိတ်ကြားထား သော ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက် ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့်ဇနီး အမှူးပြုသည့် အလှူရှင် အလှူအမ ဝန်ထမ်းမိသားစု များသည် ရဟန်းလောင်းများ၊ ရှင်သာ မဏေလောင်းများနှင့်အတူ စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။
ထို့နောက် မြန်မာ့ဆိုင်းပိုင်းကြီးနှင့် အတူ အနုပညာရှင် ဒီဇိုင်းဒေါင်နှင့် ရွတ်ဆိုပီဆုရှင် ဇော်လင်းတို့က ဦးဆောင် ကာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင် အုန်းနှင့်ဇနီး အမှူးပြုသည့် အလှူရှင် အလှူအမ ဝန်ထမ်းမိသားစုများက မြန်မာ့ရိုးရာ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာနှင့် အညီ ရှင်လောင်းထုတ်ခြင်းအစီအစဉ်ကို

ဆက်လက်၍ ရှင်သာမဏေလောင်း များသည် ရွှေနံသာရပ်ကွက်ရှိ ရွာတော်ရှင် နတ်နန်းသို့ သွားရောက်ပြီး နတ်အပူဇော် ခံကြသည်။
ရှင်လောင်းသွင်းခြင်းဆောင်ရွက် ထိုသို့ ရှင်းလောင်းလှည့်လည်အပြီး ဝန်ကြီးရုံး အလှူတော်မင်္ဂလာခန်းမ အပြင်တွင် စုစည်း၍ ရှင်လောင်းသွင်းခြင်း အစီအစဉ်ကို ထုံးတမ်းအစဉ်အလာနှင့် အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြသည်။
ယင်းနောက် ရဟန်းလောင်း၊ သာမဏ လောင်းများ၊ မိဘဆွေမျိုးများ၊ ဖိတ်ကြား

ထားသည့် ဧည့်သည်တော်များအား နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။
ဆက်လက်၍ ဘိသိက်သွန်းခြင်း မင်္ဂလာအစီအစဉ်ကို ကျင်းပသည်။
ထို့နောက် သက်ဆိုင်ရာဌာနအလိုက် ကုသိုလ်ပြုဆောင်ရွက်ကြမည့် ဘုန်းတော်

ကြီးကျောင်းများ၌ ဆံချခြင်း၊ ရဟန်း လောင်းများနှင့် ရှင်သာမဏေလောင်းများ သင်္ကန်းတောင်းခြင်း၊ သင်္ကန်းစည်းခြင်း၊ သီလရှင်လောင်းများအတွက် သီလရှင် ပြုဖွယ်ကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ရဟန်းလောင်းများ ဥပသမ္ပကဆောင်ခြင်း

တို့ကို ဆောင်ရွက်ကြရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် ဇနီးနှင့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
နေ့လယ်စာဖြင့် ဧည့်ခံမည့် အလှူတော်မင်္ဂလာနေ့ မတ် ၂၃ ရက် တွင် ရဟန်းလောင်းများ သိမ်တက်ခြင်း၊ သိမ်ဆင်းလောင်းလှူခြင်း၊ အလှူတော် မင်္ဂလာ တရားနာယူခြင်း၊ ဆရာတော် သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်း များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ရေစက်ချ အမျှအတန်းပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက် ကြမည်ဖြစ်ပြီး ဆရာတော် သံဃာတော် များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ အလှူရှင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များအား နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်သည်။

ယနေ့ ကျင်းပသော ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၏ စုပေါင်းရဟန်းခံ၊ ရှင်ပြုအလှူတော် မင်္ဂလာ အခမ်းအနား၌ ရဟန်း ၃၃ ပါး၊ ရှင်သာမဏေ ကိုးပါး၊ သီလရှင် ခြောက်ပါး စုစုပေါင်း ၄၀ ပါးတို့အား သာသနာ့ဘောင် သို့ သွတ်သွင်းချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဝန်ထမ်းမိသားစုများက မြန်မာ့ရိုးရာ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာနှင့် အညီ ရှင်လောင်းထုတ်ခြင်းအစီအစဉ်ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ထိုသို့ ရှင်းလောင်းလှည့်လည်အပြီး ဝန်ကြီးရုံး အလှူတော်မင်္ဂလာခန်းမ အပြင်တွင် စုစည်း၍ ရှင်လောင်းသွင်းခြင်း အစီအစဉ်ကို ထုံးတမ်းအစဉ်အလာနှင့် အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ထိုနောက် သက်ဆိုင်ရာဌာနအလိုက် ကုသိုလ်ပြုဆောင်ရွက်ကြမည့် ဘုန်းတော်

ကြီးကျောင်းများ၌ ဆံချခြင်း၊ ရဟန်း လောင်းများနှင့် ရှင်သာမဏေလောင်းများ သင်္ကန်းတောင်းခြင်း၊ သင်္ကန်းစည်းခြင်း၊ သီလရှင်လောင်းများအတွက် သီလရှင် ပြုဖွယ်ကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ရဟန်းလောင်းများ ဥပသမ္ပကဆောင်ခြင်း

တို့ကို ဆောင်ရွက်ကြရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် ဇနီးနှင့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့်ဇနီး အမှူးပြုသည့် အလှူရှင် အလှူအမ ဝန်ထမ်းမိသားစုများက မြန်မာ့ရိုးရာ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာနှင့်အညီ ရှင်လောင်းထုတ်ခြင်းအစီအစဉ်ဆောင်ရွက်စဉ်။

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အကြိုဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

စွန့်လွှတ်စွန့်ခွဲ ဂုဏ်ဒြပ်နှင့်အတူ ...

မိုးမြင့်

ယနေ့မြန်မာ့တပ်မတော်ဟာ ပထဝီနိုင်ငံရေး အရ နယ်မြေချဲ့ထွင်လိုတဲ့ ပြည်ပအားတွေကို အနိတရ ရင်းဘယ်ခေတ်နဲ့မှမတူဘဲ ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင် ပေါင်းစုံနဲ့ ရင်ဆိုင်တိုက်ခိုက်နေရတယ်။ သမားရိုးကျ မဟုတ်ဘဲ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာခြိမ်းခြောက်မှုကို ရင်ဆိုင် နေရတဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံမှာ အချုပ်အခြာ ပွန်းပဲ့ပါ မသွားအောင် ကြိုးစားကာကွယ်နေရသလို ပြည်သူ တွေရဲ့ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်တွေ ပျက်စီးမသွား အောင်လည်း စောင့်ရှောက်ကာကွယ်ပေးနေရတယ်။ အသက်သွေးချွေး အမြောက်အမြား စွန့်လွှတ် ပေးဆပ်မှု အရင်းအနှီးကြီးကြီးနဲ့ကို ပြည်သူ့အတွက် နိုင်ငံအတွက် ပေးဆပ်နေရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံရဲ့အရှေ့မြောက်ဒေသမှသည် အနောက် မြောက်၊ အနောက်၊ အရှေ့နဲ့ အရှေ့တောင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မကွေးစတဲ့ နိုင်ငံအနှံ့ပတ်ချာလည်မှာ တိုက်ပွဲကြီး တိုက်ပွဲငယ်ပေါင်းစုံကို ဆင်နွှဲနေရာမှာ ပြည်ပျက် လက်နက်ကိုင် ရောင်စုံသောင်းကျန်းသူ တစ်ဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့ အင်အားထောင်သောင်းဂဏန်းချီပြီး နေ့စဉ် နဲ့အမျှ အပြင်းအထန်တိုက်ခိုက်နေရခြင်း ဖြစ်ပါ တယ်။ ယခင်ကလို တစ်ဖွဲ့တစ်ခုတည်းနဲ့ နယ်မြေ တစ်ခုတည်းမှာ တိုက်ရတဲ့တိုက်ပွဲမျိုးတွေ မဟုတ် တော့ဘဲ ပြည်ပအထောက်အပံ့ခံ ခေတ်မီလက်နက် ပစ္စည်းအထောက်အပံ့ဆုံးအင်အားနဲ့ ပွဲထွက်လာတဲ့ ရောင်စုံအကြမ်းဖက်လက်နက်ကိုင်တွေနဲ့ ရင်ဆိုင် ရတဲ့ အခြေအနေဟာ သာမန်တပ်မတော်တစ်ခုအနေ နဲ့ဆို ဘယ်လွယ်ပါ့မလဲ။

နားလည်တန်ဖိုးထားစေချင်

ပြည်သူကို တံတိုင်းလုပ်၊ လူနေအိမ်ခြေအကာ အကွယ်ယူ၊ မြို့တွင်းတိုက်ပွဲဖော်ဆောင် တိုက်တဲ့ လက်နက်ကိုင်နဲ့ ပြည်သူ့မထိခိုက်အောင် မြို့နဲ့ လူနေရပ်ကွက်ရှောင်ပြီး တိုက်ရတဲ့တပ်မတော်ကြား ယခုလို ခြားနားချက်က တပ်မတော်သားတွေရဲ့ အသက်တွေ ပိုပေးဆပ်ရစေတယ်။ ပြည်သူကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပြီး ဘေးကင်းရာဆီပို့ပေးတဲ့ တပ်မတော်နဲ့ အရပ်သားယောင်ဆောင်ပြီး ပြည်သူ သဏ္ဍာန်အသွင်ယူတဲ့ သောင်းကျန်းသူ စေတနာ အရာ အများကြီး ကွာပါတယ်။

မြန်မာ့တပ်မတော်ဟာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမြဲ လိုလားပေးမယ့် နယ်မြေခွဲထွက်ရေး အကြောင်းပြ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖျက်ဆီးနေသူတွေကြောင့် စစ်ပွဲ လည်း ပိုကြာနေရတယ်။ ဖွဲ့ပဲ့ပုံအခြေခံပွဲပဒေ၊ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးနဲ့ NCA ကို လက်ကိုင်ထားတဲ့ တပ်မတော်နဲ့ ဒီမိုကရေစီနဲ့ဖက်ဒရယ်စနစ် ပြုပြင်ပဒေ မဲ့ လက်နက်ကိုင်တွေကြားက ပဋိပက္ခမှာ တပ်မတော် ကတော့ နိုင်ငံကြံ့ခိုင်အတွက်၊ အချုပ်အခြာ အတွက်၊ ပြည်သူ့အတွက် ကိုယ့်အလုပ်ကိုယ်လုပ်နေ ဆဲပါပဲ။ ယနေ့နိုင်ငံအခြေအနေက ခေါင်းဆောင်တွေ အမြော်အမြင်အားနည်းရင်၊ ပြည်သူတွေ မည်ညွတ် ရင်၊ တပ်မတော်အင်အားမတောင့်တင်းရင် နိုင်ငံ



(၇၈) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အခမ်းအနားတွင် စစ်ကြောင်းများချီတက်ကြစဉ်။

အချုပ်အခြာပျက်ယွင်းပြီး တိုင်းပြည်က ခဏလေးနဲ့ ပြိုကွဲသွားနိုင်တဲ့ အခြေအနေမျိုးဖြစ်ပါတယ်။ ယခုလိုအန္တရာယ်မျိုးကို ကာကွယ်နိုင်မယ့် လျှို့ဝှက်လက်နက်က အင်အားတောင့်တင်းပြီး သစ္စာရှိတဲ့တပ်မတော်နဲ့ ပြည်သူ့အားလုံးရဲ့ ညီညွတ် မှုပါပဲ။ ဒါကြောင့် တပ်မတော်ရဲ့တန်ဖိုး အထူးသဖြင့် စွန့်လွှတ်စွန့်ခွဲစားစိတ်နဲ့ အသက်ပေးတာဝန်ထမ်းနေ ကြတဲ့ စစ်မှုထမ်းများရဲ့ နက်နဲတဲ့စိတ်ဝိညာဉ်ကို နားလည်တန်ဖိုးထားစေချင်လှတယ်။

နိုင်ငံလုံခြုံရေးသာမက လူသားလုံခြုံရေး အတွက်ပါ သူတို့ဟာ နိုင်ငံရဲ့ရတနာ နိုင်ငံသားကောင်း တွေပါ။ တိုင်းပြည်ရဲ့လုံခြုံရေးအတွက် တစ်နေ့ ၂၄ နာရီတာဝန်ရှိနေသူတွေဖြစ်ပြီး အရေးကြီးတိုင်း ရှေ့တန်းထွက် တိုက်ပွဲဝင်ရသူတွေ ဖြစ်တယ်။ ပြည်သူကို ရန်သူလိုသဘောထားတဲ့ သူတို့ဟာ စစ်မြေပြင်နဲ့ အကျွမ်းဝင် ရင်းနှီးသူတွေဖြစ်ကြ ပေမယ့်စစ်ပွဲမဟုတ်ဘဲ စစ်ပွဲတွေကိုလည်း ဆင်နွှဲကြရ တယ်။ ယနေ့လိုကာလမျိုး နည်းပါးလွန်းတဲ့အချိန် လေးမှာပင် မိသားစုကို နွေးနွေးထွေးထွေးအချိန် မပေးနိုင်၊ သမိုင်းပေးတာဝန်အရ ပြည်သူတွေ အသက်ရှင်သန်ရပ်တည်နိုင်ရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝ လိုအပ်ချက်တွေကို လိုက်လံဖြည့်ဆည်းနေရတယ်။ စားရေရိက္ခာမပြတ်အောင်၊ စားရေရိက္ခာမလုံအောင် နဲ့ လမ်းတံတားလို အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးမှာ တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင် ထမ်းရွက်နေရတယ်။ ရေကြီး၊ မုန့်တိုင်း၊ မီးလောင်၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်တိုင်း အရေးပေါ် ကယ်ဆယ်ကြရတယ်။ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး တွေမှာ မပါမဖြစ်ပါနေရပြီး အရှည်တည်တံ့တည်ငြိမ် မယ့် နိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ်အသစ်တစ်ခု ဖြစ်ထွန်းရေးမှာ လည်း ပါဝင်ကူညီနေရတယ်။

ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ကပ်ဘေး အပါအဝင် တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ကျန်းမာရေးကို စောင့်ရှောက် ကူသခြင်းတာဝန်ကပင် တပ်မတော်ရဲ့သမားစဉ်

အလုပ်တစ်ခုဖြစ်နေပါပြီ။ ယခုလို သစ္စာရှိရှိပေးဆပ် မှုတွေကို လက်နက်ကိုင်တွေရဲ့စနက်ကြောင့် အမှန် တကယ် ဒုက္ခပင်လယ်ဝေရရှာတဲ့ တိုင်းရင်းသား ဒေသခံတွေက ပိုသိပိုနားလည်၊ ပိုတန်ဖိုးထားတာ တွေ့ရတယ်။ နယ်စွန့်နယ်ဖျားက ရိုးသားတဲ့ တိုင်းရင်းသားတွေဆိုရင် တပ်မတော်သားတွေ အပေါ် အားကိုးရလို့ ပိုပြီးချစ်မြတ်နိုးကြတယ်။ ဒါကြောင့် တပ်မတော်သားတွေက သူတို့ရဲ့ဘဝနဲ့ ထပ်တူ စိတ်ဓာတ်ကောင်းစွာနဲ့ ယခုလိုပေးဆပ်မှု တွေအပေါ်မှာ ပြည်သူ့အားလုံးအနေနဲ့ တန်ဖိုး ထားစေချင်၊ အသိအမှတ်ပြုစေချင်ပါတယ်။ ထိုသို့ သော တန်ဖိုးထားမှုကသာ တပ်မတော်သားတွေရဲ့ စိတ်ဓာတ်နဲ့ ယုံကြည်ချက်ကို ပိုမိုမြင့်မားစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

သူရဲကောင်းစိတ်ဓာတ်ဟူသည်

မြန်မာ့တပ်မတော်သားတွေဟာ သူရဲကောင်း ပီသသူတွေဖြစ်ကြသလို ခေတ်အဆက်ဆက် တပ်မတော်သမိုင်းမှာ စွန့်ခွဲစွန့်စား အာဇာနည် အမြောက်အမြား ပေါ်ထွက်ခဲ့ကြဖူးတယ်။ ယခု မျက်မှောက်ဖြစ်စဉ်တွေမှာ ရန်သူက မိမိတို့တပ်ပွဲ ဝင် တွေရဲ့ စိတ်ဓာတ်ကို အကြိမ်ကြိမ်ရိုက်ချိုးပြနေတဲ့ ကြားမှ စစ်မြေပြင်မှာ စစ်သားမာန်အပြည့်ရှိတဲ့ အရာရှိ ကြီး ငယ်၊ စစ်သည်သူရဲကောင်းများစွာ ထွက်ပေါ်လာနေခြင်းဟာ မြန်မာ့တပ်မတော်အတွက် ဂုဏ်ယူစရာဖြစ်ပါတယ်။ ရန်သူဘက်က သာလွန် အင်အားနဲ့ အပြင်းအထန်ထိုးစစ်ဆင်နေတဲ့ စစ်မြေ ပြင်မှာ အခြေအနေအရ ခွာစစ်ဆင်ရပြီး ရန်သူချစ်စ ကို ရပ်တန့်အောင် လုပ်နိုင်စွမ်းရှိခဲ့တယ်။ ကိုယ့်စစ် သည်တွေရဲ့အသက်ကို ငဲ့ကွက်ပြီး ဆုတ်ခွာဖို့ အထက်က အမိန့်ပေးတာတောင် မိမိစခန်းကိုစွန့်၊ အသေခံပြီး ကိုယ့်ငယ်သားတွေ ဘေးကင်းအောင် သေအတုရှင်မကွာရှိခဲ့ကြတဲ့ တိုက်ပွဲဝင်အရာရှိကြီး တွေရဲ့ သတ္တိနဲ့စစ်ရေးစွမ်းရည်၊ ရန်သူထိုးစစ်ကို လက်နက်မချ၊ သေမြေကြီး ရှင်ရွှေထီးပမာ

သူရဲကောင်းပီသစွာ ခုခံတိုက်ခိုက်ခဲ့တဲ့ အရာရှိငယ် တွေ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့အရာရှိစစ်သည်တွေကို တွေ့ရမြင်ရ တာ အားရစရာပါ။

ရာနဲ့ချီတဲ့ရန်သူရဲ့ ရက်ကြာရှည်ပိုင်းပတ်ပိတ်ဆို့ ခံရတဲ့ စခန်းက မိမိစစ်သည်တွေ စိတ်ဓာတ်မပျက် ပြားအောင် လှုံ့ဆော်နိုင်ခဲ့တဲ့ စည်းရုံးရေးများ ခေါင်းဆောင်ကောင်းတွေအကြောင်း ကြားသိခဲ့ရ တယ်။ ဒါဟာ စစ်သားပီသသူတွေကိုနားအောင်းရာ မြန်မာ့တပ်မတော်အတွက် အားရဂုဏ်ယူစရာဖြစ်ပါ တယ်။ ယခုလို စိတ်ဓာတ်မျိုးတွေကို ပြည်သူ့အားလုံး၊ တပ်မတော်သားအားလုံးက လေ့လာအတုယူသင့်ပါ တယ်။ သို့ပေမယ့် ရန်သူပေါင်းစုံဟာ ပြည်ပဩဇာ ခံပြီး နိုင်ငံကို အလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေး လမ်းစဉ် လိုက်ကာ စစ်မီးတောက်အောင် အဆက်မပြတ် လုပ်ဆောင်နေတဲ့အတွက် ယနေ့ခေတ်အရာရှိ စစ်သည်တွေမှာ တိုက်လိုချင်လို့စိတ်နဲ့ တိုက်ပွဲဝင် စိတ်ဓာတ်၊ သေရဲတဲ့စိတ်နဲ့ ဘယ်တော့မှ အလံဖြူ မထောင်ဘူးဆိုတဲ့စိတ်ဓာတ်မျိုးကိုတော့ သိရှိ နက်သလို ရိုက်သွင်းထားဖို့ လိုအပ်ပါမယ်။

နိုင်ငံချစ်စိတ်အစ စိတ်ဓာတ်ကောင်းတွေရှိနေသရွေ့ သူရဲကောင်းများစွာ ဖွေးဖွားရာ မြန်မာ့ တပ်မတော်မှာ ကမ္ဘာ့အခြားဘယ်တပ်မတော်နဲ့မှ မတူဘဲအချက်တစ်ခုက ရှိနေတယ်။ ခေတ်အဆက် ဆက်လိုအပ်ချက်အရ တိုက်ပွဲနဲ့မပြတ်တဲ့ တပ်မတော် တစ်ခုရဲ့ကံကြမ္မာဟာ လွတ်လပ်ရေးရမိနဲ့ ရပြီး တောက်လျှောက် နိုင်ငံရေး ဒီမိုကရေစီအကျိုး ချက်စပ်နေတဲ့အချက်ဟာ ထူးခြားချက်ပါပဲ။ အရွပ် အထွေးများတဲ့ နိုင်ငံရေးပထမကနေ့အတူ အဘက် ဘက်က ပျက်စီးစေလိုတဲ့ နိုင်ငံရေးကွဲလွဲမှုတွေကြား၊ ပါဒမိုင်းတွေကြားမှာ တပ်မတော်ရဲ့ပိုမိုဟာ အတော် အတန် ထိခိုက်ခဲ့ရပေမယ့် တပ်မတော်သားတွေဟာ ခေတ်အဆက်ဆက်မှာ နိုင်ငံနဲ့ပြည်သူ့အတွက်၊ တပ်မတော်အတွက် အသက်စွန့်ဖို့ ဘယ်သောအခါမှ ဝန်မလေးခဲ့ကြသူတွေ ဖြစ်တဲ့အတွက် စွန့်လွှတ် ပေးဆပ်ရင်းနဲ့ စစ်မြေပြင်မှာ ကျန်ခဲ့ရသူတွေကို ကျွန်တော်တို့အားလုံးက မမေ့မလျော့ အလေးထား ဂုဏ်ပြုကြရပါမယ်။ သူတို့ဟာ အခြေအနေဆိုးတွေ အကြား တာဝန်အလွန်ကျေပွန်ခဲ့ကြပြီး အများအတွက် အနစ်နာခံခဲ့သူတွေ ဖြစ်ကြတယ်။ ပေးအပ်တဲ့ တာဝန်ကို ဦးဆွေးဆဲမြဲညီတမ်းရွက်ရင်း တပ်မတော် အပေါ် တာဝန်ရှိသူတွေလည်း ဖြစ်တယ်။ အမေ့မခွဲတွေမဟုတ်တဲ့အတွက် မမေ့နိုင်တဲ့သူတွေက တော့ ထာဝစဉ်ဂုဏ်ပြုလျက်ပါ။ စာမူကံနာ ၇ သို့

*** ပြည်သူ့ကို တံတိုင်းလုပ်၊ လူနေအိမ်ခြေအကာအကွယ်ယူ၊ မြို့တွင်းတိုက်ပွဲဖော်ဆောင်တိုက်တဲ့ လက်နက်ကိုင်နဲ့ ပြည်သူ့မထိခိုက်အောင် မြို့နဲ့လူနေရပ်ကွက်ရှောင်ပြီး တိုက်ရတဲ့တပ်မတော်ကြား ယခုလို ခြားနားချက်က တပ်မတော်သားတွေရဲ့ အသက်တွေ ပိုပေးဆပ်ရစေတယ်။ ပြည်သူ့ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပြီး ဘေးကင်းရာဆီပို့ပေးတဲ့ တပ်မတော်နဲ့အရပ်သားယောင်ဆောင်ပြီး ပြည်သူ သဏ္ဍာန်အသွင်ယူတဲ့ သောင်းကျန်းသူ စေတနာအရာ အများကြီးကွာပါတယ်**

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် စေတနာရှင်အလှူရှင်များက အလှူငွေများပေးအပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
(၇၉) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် စေတနာရှင် အလှူရှင်များက ဂုဏ်ပြုအလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်း တွင် နေပြည်တော် စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်းရှိ ဆင်ဖြူရှင်ခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။



စစ်ရေးပြလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ တပ်မတော် လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကိုလေး၊ တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြမှုကြီး ဗိုလ်ချုပ်သိန်းဇော်တို့က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ကြသည်။

ထို့နောက် အလှူရှင်များကိုယ်စား အလှူရှင်တစ်ဦးက လှူဒါန်းရခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တပ်မတော်နေ့ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေး အရာရှိ ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထိန်ဝင်းက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြား ခဲ့သည်။

ဂုဏ်ပြုအလှူငွေ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ အပြီးတွင် ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက တက်ရောက်လာကြ သူများအား ရင်းနှီးနှီး လိုက်လံ နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။

သတင်းစဉ်

အဆိုပါအလှူငွေပေးအပ်ပွဲသို့ ညွှန်ကြား ကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင်အေး၊ စစ်ရေး ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးမင်းဦး၊ တပ်မတော်နေ့ ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေး အရာရှိ ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထိန်ဝင်း၊ တပ်မတော်နေ့ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် စောသန်းလှိုင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြမှုကြီး ဗိုလ်ချုပ် သိန်းဇော်နှင့် စစ်ကြောင်းမှူးများ၊ ၂၁၅ ခုနှင့် စေတနာရှင်အလှူရှင်များက

အလှူဒါန်းများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုအလှူငွေစုစုပေါင်း ငွေကျပ် (သုဗြေဒုဝဝဝဝ) ၁ ဒသ မ ၃ ဘီလီယံ ကျော်ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းကြရာ တပ်မတော်နေ့ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ်

ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထိန်ဝင်း (အပေါ်ပုံ) တပ်မတော်နေ့ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ် စောသန်း လှိုင်၊ တပ်မတော်နေ့ ကျင်းပရေး

ထားဝယ်တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ စိတ်ပျော်ရွှင်ကြည်နူးချမ်းမြေ့စေရန်အတွက် ဒုတိယနေ့ ဆက်လက်ဂုဏ်ပြုပျော်ပြေ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး အဖွဲ့များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ စစ်သမီးများက တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ နေထိုင်လုပ်ကိုင် စားသောက်နိုင်ရေးနှင့် အသက်အိုအိမ်စည်းစိမ်ဥစ္စာ လုံခြုံရေးအတွက် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန်များကို စွမ်းစွမ်းတမ်းတမ်း ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော လုံခြုံရေးတပ်ဝင်များနှင့် တိုင်းစစ် ဌာနချုပ်များအလိုက် တပ်နယ်များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ စိတ်ပျော်ရွှင်ကြည်နူးချမ်းမြေ့

စေရန်အတွက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေအသီးသီးရှိ ရှေ့တန်းစခန်းများနှင့် တပ်နယ်များအလိုက် နယ်မြေခံတပ်ရင်းဌာနချုပ်များသို့ အလှည့်ကျ သွားရောက်၍ ကိုယ်ချင်းစာစိတ် အပြည့်အဝဖြင့် ဂုဏ်ပြုပျော်ပြေလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ သွားရောက် ဂုဏ်ပြုပျော်ပြေလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင်လည်း တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင် များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ စိတ်ပျော်ရွှင် ကြည်နူးချမ်းမြေ့စေရန်အတွက် နယ်လှည့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးအဖွဲ့များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ စစ်သမီး များက စစ်ချီတေး၊ စစ်သည်တေး သီချင်းများ၊ ခေတ်ပေါ်နှင့် ခေတ်ဟောင်းတေးသီချင်းများဖြင့်



ဆက်လက်သီဆိုကပြ ပျော်ပြေကြရာ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း များက စိတ်လက်ပျော်ရွှင် ကြည်နူးချမ်းမြေ့စွာဖြင့် ကြည့်ရှုအားပေး၍ လွတ်လပ်ပေါ့ပါးစွာဖြင့် အတူ တကွ ပါဝင်သီဆိုကြသည်။ ထိုကဲ့သို့ လာရောက်သီဆို

ပျော်ပြေပေးကြသည့် အဖွဲ့သို့ အဖွဲ့သားများကို နယ်မြေခံတပ်များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မိသားစုဝင် များက ဒေသထွက် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ် ကြပြီး ဒေသထွက်အစားအစာများဖြင့် ဧည့်ခံ ကျွေးမွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၆ မှ
အလေးဂရုပြုရမယ့်အချက်တစ်ခုက နေောင်လာ နောက်သားတွေရဲ့နုနုသားမှာ ယခုလို နိုင်ငံချစ် စိတ်ထက်သန်ရှင်သန်နေဖို့ အမြဲပြောနေ၊ အမြဲ မျှဝေနေဖို့ လိုအပ်ခြင်းပါ။ နိုင်ငံချစ်စိတ်ဆိုတာ ဒီနိုင်ငံမှာဖွားပြီး ဒီနိုင်ငံအကျိုးသယံပိုးတဲ့ နိုင်ငံ သားကောင်းတွေမှာသာရှိနိုင်တဲ့ စိတ်ဓာတ်မျိုး ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့လူငယ်တွေ သိရှိထားသင့်ပါ တယ်။ လွတ်လပ်ရေးနဲ့အချုပ်အခြာကို ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ပေးနေတဲ့ တပ်မတော်ကြီးကို ဂုဏ်ယူတတ်ရမှာဖြစ်ပြီး စစ်သည်တွေရဲ့ စွန့်လွှတ် ရဲတဲ့ သတ္တိဗျတ္တိကို ဂုဏ်ယူလေးစားနေအောင်၊ သူတို့တွေရဲ့ ပင်ပန်းဆင်းရဲမှုကို စာနာနားလည် နိုင်အောင်၊ တန်ဖိုးရှိရှိသေခြင်းနဲ့ တန်ဖိုးမဲ့သေခြင်း အကြား ခွဲခြားနားလည်အောင် သင်ကြားပြသ ပေးသင့်ပါတယ်။

✽ ရာနဲ့ချီတဲ့ရန်သူရဲ့ ရက်ကြာရှည် ပိုင်းပတ်ပိတ်ဆို့ခံရတဲ့ စခန်းက မိမိစစ်သည်တွေ စိတ်ဓာတ်မပျက်ပြားအောင် လှုံ့ဆော်နိုင်ခဲ့တဲ့ စည်းရုံးရေးမှူး ခေါင်းဆောင်ကောင်း တွေအကြောင်း ကြားသိခဲ့ရတယ်။ ဒါဟာ စစ်သားပီသသူတွေ ကိန်းအောင်းရာ မြန်မာ့တပ်မတော်အတွက် အားရဂုဏ်ယူစရာဖြစ်ပါတယ်။ ယခုလို စိတ်ဓာတ်မပျက် ပြည်သူ့အားလုံး၊ တပ်မတော်သားအားလုံးက လေ့လာအတုယူသင့်ပါ တယ်။ သို့ပေမယ့် ရန်သူပေါင်းစုံဟာ ပြည်ပဩဇာခံပြီး နိုင်ငံကို အလုံးစုံ ပျက်သုဉ်းရေး လမ်းစဉ်လိုက်ကာ စစ်မီးတောက်အောင် အဆက်မပြတ်လုပ်ဆောင် နေတဲ့အတွက် ယနေ့ခေတ် အရာရှိ စစ်သည်တွေမှာ တိုက်လိုချင်လို့စိတ်နဲ့ တိုက်ပွဲဝင်စိတ်ဓာတ်၊ သေရဲတဲ့စိတ်နဲ့ ဘယ်တော့မှ အလံဖြူမထောင်ဘူးဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်မျိုးကိုတော့ သံမှိုနှက်သလို ရိုက်သွင်းထားဖို့လိုအပ်ပါမယ်

အဆက်ဆက် လေ့ကျင့်မွေးမြူထားနိုင်ရပါမယ်။ တယ်လိုဖြစ်ဖြစ်ပါ။ မြန်မာ့တပ်မတော်နဲ့ တပ်မတော်သားတွေကတော့ ပြည်သူ့ကို ဘယ်တော့မှ သစ္စာမဖောက်၊ ခေတ်အဆက်ဆက် မပြီးဆုံးနိုင်တဲ့ ပဋိပက္ခများနဲ့ ဘေးအန္တရာယ် ကြုံတိုင်းမှာ မိမိတို့ရဲ့ အသက်သွေးချွေးခန္ဓာပီညာဉ်

တွေကို ပေးဆပ်နေကြဦးမှာပါ။ အရေးကြီးဆုံးက ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့တပ်မတော်ကြီး ရပ်ပိုင်း၊ စိတ်ဓာတ်ပိုင်း အင်အားတောင့်တင်းနေဖို့နဲ့ အချင်းချင်းသစ္စာရှိဖို့ အဓိကဖြစ်ပါတယ်။ သပ်လျှိုဖြူခွဲ သွေးခွဲစကားတွေ ကို မယုံမိဖို့လိုပါတယ်။ စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်း၊ သစ္စာ၊ စည်းလုံး ဆိုတဲ့ ပေတံနဲ့ တိုင်းတာနိုင်တဲ့

အချက်တွေကို ပိုင်ဆိုင်တဲ့ လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းဟာ တပ်မတော်တစ်ခုပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံရေးအရ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ လုံခြုံရေးအရ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု အာမခံချက်က တပ်မတော် လက်ထဲမှာပဲ ရှိပါတယ်။
နောက်ဆုံး နိုင်ငံနဲ့ပြည်သူ့ကို အသက်ပေး ကာကွယ်ပေးနိုင်စွမ်းသည်လည်း တပ်မတော်မှာပဲ ရှိပါတယ်။ လက်ရှိအခြေအနေအရတော့ စစ်ကို မုန်းပေမယ့်ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖျက်ဆီး စစ်မီးပွားသွေ ကြောင့် စစ်ကိုမတိုက်ချင်ဘဲ တိုက်နေရပါဦးမယ်။ အနိုင်အရှုံး မပြီးသေးတဲ့ပွဲမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို လိုချင် လို့ စစ်ကိုဆက်လက်ဆင်နွှဲရပါဦးမယ်။ ကျူးကျော်မှု ကို ခုခံတွန်းလှန်ဖို့ ပြင်ဆင်ထားရပါမယ်။ နယ်ချဲ့ကို ရိုင်ဆိုင်နိုင်အောင် အင်အားရှိရပါမယ်။ မတရားမှုကို တားဆီးနိုင်ရပါမယ်။ သေချာတာတစ်ခုက နိုင်ငံနဲ့ ပြည်သူ့အတွက် အမျိုးဘာသာ သာသနာအတွက် အောင်မြင်ရသော တရားသောစစ်ပွဲဖြစ်တဲ့အတွက် အောင်မြင်သည့် လက်တစ်ကမ်းမှာပဲ ရှိနေတယ်ဆိုတဲ့ ယုံကြည်ချက်ပါ။ ထိုအချက်ကို အခိုင်အမာနုလင်းသွင်း ပြီး စိတ်ဓာတ်ခွန်အားများတက်နိုင်တဲ့ဘက်က ပေးကြ ရအောင်ပါ။ ဘယ်လိုတိုက်ပွဲဖြစ်ဖြစ် ပေးဆပ်အနစ်နာ ခံသူတွေရှိနေသရွေ့ အောင်ပွဲအလီလီရနေမှာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ။

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စံပြုကျေးရွာများသို့ ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပေးအပ်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ကြံဖိုစုကျေးရွာ ဆင်သေချောင်း လျှပ်စစ်ရေတင်မှ နွေသီးနှံရေပေးဝေ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂ (၇၉) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စံပြုကျေးရွာများသို့ ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲနှင့် ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု အခြေခံသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေပိုင်းက နေပြည်တော်ဇေယျာသီရိမြို့နယ်ရှိ စိုက်ပျိုးပညာပေးရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး သင်တန်းကျောင်း AERDTC ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးမင်းနောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဌာနတာဝန်ရှိသူများ၊ ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စံပြုကျေးရွာများ ထူထောင်ဆောင်ရွက်မည့် မြို့နယ်များမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးများ၊ စီမံကိန်းဝင်ကျေးရွာ ၄၀ မှ ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ကိုရီးယားအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ အထောက်အပံ့ဖြင့် ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စံပြုကျေးရွာများ ထူထောင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့အထိ ကျေးရွာပေါင်း ၂၄၅ ရွာ၏အခြေခံအဆောက်အအုံများ၊ ဝင်ငွေတိုးလုပ်ငန်းများနှင့် ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများ၏ စွမ်းဆောင်ရည် ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း။



စံနမူနာကောင်းပေးနိုင်အောင်ကြိုးစား

ကျေးရွာများအနေဖြင့် ကျေးရွာတစ်ရွာထုတ်ကုန်တစ်မျိုး ထုတ်လုပ်ပြီး MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေး ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း၊ ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှုစီမံကိန်းစံပြုဆောင်ရွက်မည့် ကျေးရွာခေါင်းဆောင်များအနေဖြင့် မိမိတို့ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စီမံကိန်းတွင် မိမိတို့ ရွာသူရွာသားများ တက်တက်ကြွကြွ ပါဝင်လာနိုင်အောင်စည်းရုံးပြီး စံနမူနာကောင်းပေးနိုင်သည့် ခေါင်းဆောင်များဖြစ်အောင် ကြိုးစားအားထုတ်ကြရန်နှင့် မိမိတို့ကျေးရွာများကို နေချင့်စဖွယ်ကောင်းသော စံပြုကျေးရွာများ ဖြစ်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ခေါက်တာရဲတင့်ထွန်းက စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် ရေလုပ်ငန်းစဉ်များကို တင်ပြသည်။

ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပေး

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စံပြုကျေးရွာများအတွက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီး(အပေါင်း) ဒုတိယဝန်ကြီးများက မတ် ၁၈ ရက်မှ ယနေ့ ၂၂ ရက်အထိ ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု အခြေခံသင်တန်း(၁/၂၀၂၄)သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များကို ပေးအပ်ကြရာ သင်တန်းသားကိုယ်စားလှယ်များက လက်ခံရယူကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးလှစိုးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ

သည် (၇၉) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ကြံဖိုစုကျေးရွာ ဆင်သေချောင်း လျှပ်စစ်ရေတင်မှ နွေသီးနှံရေပေးဝေခြင်း အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများက လျှပ်စစ်ရေတင်စက်ရုံကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေး

ထို့နောက် စီမံကိန်းရင်းလင်းဆောင်တွင် ဒေသဆောင်ရွက်မှုနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးမင်းနောင်က စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးပြီးဖြစ်၍ စားရေရိက္ခာဖူလုံမှုကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေမည့် သီးနှံများကို ဦးပေးစိုက်ပျိုးခြင်း၊ တစ်နှစ်သုံးသီးစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက်ရရှိရေး ကြိုးပမ်းသွားကြရန် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှစိုးက စုပေါင်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် လယ်ယာကုန်ထုတ်သမဝါယမအသင်းများ၏ စီးပွားရေးအောင်မြင်မှုအခွင့်အလမ်းများကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြောကြားပြီး တောင်သူများ၏ တင်ပြချက်များကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

ယခုဖွင့်လှစ်သည့် ကြံဖိုစုလျှပ်စစ်ရေတင်လုပ်ငန်းမှ စိုက်ပျိုးမြေဧက ၄၅၀၀ ၏ နွေသီးနှံစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးကို အကျိုးပြုသွားမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၄-၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဧက ၉၀ ထပ်မံတိုးချဲ့ ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ရာ စုစုပေါင်း ရေသောက်ဧရိယာဧက ၅၄၀၀ တွင် တစ်နှစ်သုံးသီးစိုက်ပျိုးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကိုကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဓနသိဒ္ဓိရပ်ကွက်ရှိ လူမှုဖူလုံရေး-ဘေးမခ အထွေထွေရောဂါကုဆေးခန်းဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၂ (၇၉) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဓနသိဒ္ဓိရပ်ကွက်ရှိ လူမှုဖူလုံရေး-ဘေးမခ အထွေထွေရောဂါကုဆေးခန်းဖွင့်လှစ် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါ အဆောက်အအုံများစာတစ်ကျွန်းကျွန်းပင်သည်။

အခမ်းအနားသို့ အလုပ်သမား လုံးအကျိုးဝင်လာစေရေး မဟာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗျူဟာရည်မှန်းချက် တစ်ရပ် ဦးမြင့်နောင်၊ နေပြည်တော် ချမှတ်ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေး ဥပဒေနှင့်အညီ အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားနှင့် နိုင်ငံတော်က စုပေါင်း ထည့်ဝင်ကြေးများနှင့် နိုင်ငံတော်၏ အဓိကကုန်ထုတ် ရေးမှူးချုပ်များ၊ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ အကျိုးဝင် အလုပ်ငွာနများမှ အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဘေးမခဆေးခန်းမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌတို့ က ဆေးခန်းကို ဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကာ(အပေါ်ယာပုံ) ဆေးခန်းကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ အလုပ်သမား ဝန်ကြီးဌာန လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ အနေဖြင့် Social Insurance စနစ်အရ လူမှုဖူလုံရေးစီမံကိန်းကို တစ်မျိုးသား

ပုဂ္ဂလိကနှင့်ပူးပေါင်း၍ စာချုပ်ဆေးခန်းများဖွင့်လှစ်ကာ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှု ထောက်ပံ့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး လက်ရှိတွင် ဆေးခန်း ၂၁ ခန်း၊ Fee for Service Payment စာချုပ်ဆေးခန်း ၄၁ ခန်း၊ Specialist OG OPD ပြသနိုင်သော ဆေးခန်း ၂၉ ခန်း၊ မီးဖွားခြင်းနှင့်ဆိုင်သော ဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်သည့် စာချုပ်ဆေးရုံ/သားဖွားခန်း ၁၅ ခန်းတို့ဖြင့် ဝန်ဆောင်မှု ပေးလျက်ရှိရာ နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းတွင် အကျိုးဝင် အာမခံ အလုပ်သမားပေါင်း ၁၉၆၅၆ ဦးအတွက် လူမှုဖူလုံရေးဆေးခန်းသုံးခန်း၊ Fee for Service Payment စာချုပ်ဆေးခန်း သုံးခန်း၊ Specialist OG OPD ပြသနိုင်သော ဆေးခန်းနှစ်ခန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအထိ လူနာဦးရေ ၄၃၀၉ ဦးကို ဆေးဖိုးငွေကျပ် ၇၇၉၃၁၁၆၆၆ သန်း ပေးအမ်းခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မွန်းလွှဲပိုင်းတွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်း



စရာများ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲအခမ်းအနားကို အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန စုဆောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်နောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။ မှန်ကန်သည့်သတင်းဖြန့်ဝေဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်တွင် ပြည်သူ့

စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို အာဏာတည်ကြောင်း အမိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့ရာ ယင်းဥပဒေသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင်သာ ပြဋ္ဌာန်းခြင်းမဟုတ်ဘဲ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများစွာ၌ ကျင့်သုံးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအရ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းများကို ခေါ်ယူရာတွင် အမျိုးသမီးများကို လတ်တလောခေါ်ယူရန် အစီအစဉ်မရှိသေးဘဲ အမျိုးသားဦးရေ ခြောက်သန်းကျော်မှ တစ်ရာခိုင်နှုန်းသာ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရာတွင်လည်း သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ စနစ်တကျခေါ်ယူသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လူမှုကွန်ရက်တွင် ဖော်ပြနေသည့် သတင်းများကို အမှန်ဟု မယူဆဘဲ လက်တွေ့ကျကျ လေ့လာသုံးသပ်ပြီး မှန်ကန်သည့် သတင်း အချက်အလက်များကို ဖြန့်ဝေပေးခြင်းဖြင့် ပိုင်းဒေသကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြရန်နှင့် နိုင်ငံအရေးတွင် မိမိတို့ကျရာ အခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၂ မြန်မာ့ဝင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ဝင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ခုနစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်းနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျားမှ နေရာကွက်ကျား မိုးဆက်လက် ထစ်ချနိုင်သည်။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချနိုင်သည်။ မိုး/ဇလ

ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြသော အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက မြေညီထပ်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်းရှိစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ် ခေါက်တာ သီတာဦးက မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအနေဖြင့် နှစ်ပေးအားပေးပေးခြင်း၊ ပြန်လည်သုံးသပ်၍ မိမိအတွက် မိမိပတ်ဝန်းကျင်အတွက်နှင့် တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးအတွက် အကျိုးရှိစေမည့် အကြံအစည်၊ အပြောအဆို၊ အလုပ်အကိုင်များ ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း၊ နှစ်ပေးအားပေးခြင်းနှင့်အညီ မိမိကို ကိုယ်ရောစိတ်ပါ စင်ကြယ်သန့်ရှင်းပြီး နှစ်သစ်တွင် မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ

ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေကြောင်း၊ ဆုမွန်ကောင်း တောင်းပါကြောင်း၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအနေဖြင့် တရားဘဝနာ အားထုတ်နိုင်ရန်၊ ကုသိုလ်ကောင်းမှုများ ပြုလုပ်လျှင်အောင်မြင်ရန်၊ အခြား လူမှုရေးကိစ္စများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အထောက်အပံ့ ဖြစ်စေရန်အလို့ငှာ ဝန်ကြီးဌာနမှ ထောက်ပံ့ငွေ ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ် ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ခေါက်တာ သီတာဦးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ခေါက်တာ ထိုက်လင်းဦးတို့က ဝန်ကြီးရုံးနှင့် ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များအား မိမိတို့ဦးစီးဌာနများရှိ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများကို ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည့် ညွှန်ကြားရေးမှူး တစ်ဦးက ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဝန်ထမ်း များကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်



ပြောကြားသည်။
တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံးနှင့် ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။
သတင်းစဉ်

ကမ္ဘာတီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ (World TB Day) အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာတီဘီရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ (World TB Day) အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသည်။

တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေး အခမ်းအနားတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခခေါက်တာ သက်နိုင်ဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာတီဘီရောဂါ/အိပ်ချ်ဆိုင်ရီနှင့် ဆေးယဉ်ပါး တီဘီရောဂါအဖြစ် အများဆုံး နိုင်ငံ ၃၀ တွင် အပါအဝင်ဖြစ်ပြီး WHO၏ Global TB report (2023)အရ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ လူဦးရေ တစ်သိန်းတွင် တီဘီလူနာသစ် ဖြစ်ပွားနှုန်း ၄၇၅ ဦးရှိပြီး သေဆုံး နှုန်းမှာ ၈၀ ရှိနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ အမျိုးသားတီဘီရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးစီမံကိန်းမှ ဦးဆောင်ကာ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ မိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အမျိုးသား မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း(National Strategic Plan) ၂၀၂၁-၂၀၂၅ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ပါကြောင်း။

ကုသပျောက်ကင်းနိုင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် စုစုပေါင်း တီဘီလူနာ တစ်သိန်းနှစ်သောင်းကျော် ရှာဖွေကုသပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဆေးကုသမှုအောင်မြင်နှုန်းမှာ ၈၈ ရာနှုန်းရှိခဲ့ကြောင်း၊ တီဘီရောဂါ ရှာဖွေတွေ့ရှိမှုနည်းသည့် ဒေသများတွင် တီဘီရောဂါရှိပြီး ဆေးကုသမှု မရရှိနိုင်သေးသည့် လူနာများရှိနိုင်သဖြင့် ပိုမိုကြိုးစား ရှာဖွေပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တီဘီရောဂါသည် ကုသပျောက်ကင်းနိုင်သည့် ရောဂါတစ်ခုဖြစ် သည့်အတွက် စောစီးစွာ ရှာဖွေ ဖော်ထုတ်ကုသနိုင်ပါက ပြည်သူ့ လူထုအတွင်း တီဘီရောဂါ

ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို လျော့ချနိုင် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တီဘီလူနာ အရှိန်အဟုန်မြင့် ရှာဖွေခြင်း လုပ်ငန်းများကို တိုးချဲ့ဆောင်ရွက် ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တီဘီလူနာ များအား မမြစ်မနေ မပျက် မကွက် သတင်းပို့နိုင်ရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများ အနေဖြင့် ယခုထက် ပိုမိုပါဝင် ဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းလိုပါ ကြောင်း။

၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း တီဘီ လူနာရှာဖွေတွေ့ရှိမှု၏ ၁၈ ရာနှုန်း မှာ ကလေးများတွင်ဖြစ်ပြီး အသက်(၈) နှစ်အောက် ကလေး များ၏ သလိပ်နှင့် Stool Specimen ကို GeneXpert

ဆေးကုသမှုခံယူရမည့် ကုထုံး သစ် (BPALM / BPAL) ကို ဆေးယဉ်ပါးတီဘီလူနာကုသမှု ပေးနေသည့် ဌာနများတွင် အသုံးပြု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ ကြောင်း။

ထိရောက်အောင်ဆောင်ရွက်ရန် တီဘီရောဂါကို ရှာဖွေကုသ ပေးရုံမျှသာမက တီဘီလူနာနှင့် အတူနေ မိသားစုထဲမှ အသက် (၅) နှစ်အောက် ကလေးများနှင့် တီဘီ/အိပ်ချ်ဆိုင်ရီရောဂါဝေဒနာ ရှင်များကို တီဘီရောဂါမဖြစ် အောင်ကာကွယ်ကုသခြင်း (TB Preventive Therapy, TPT) ကို လက်ရှိအခြေအနေထက် ပိုမို ထိရောက်အောင် ဆောင်ရွက်သွား ကြရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ တီဘီလူနာနှင့် အတူနေသူ အသက်(၅)နှစ်အထက်ရှိသူများ ကိုလည်း တိုးချဲ့ကုသမှုပေးနိုင် ရေး စီမံလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း တီဘီလူနာအားလုံး ၏ ၉၃ ရာနှုန်းကို HIV ပိုးရှိမရှိ စစ်ဆေးနိုင်ခဲ့ပြီး HIV ပိုးတွေ့ တီဘီလူနာ ၇၉၃၆ ဦးအနက် ၇၆ ရာနှုန်းကို ART ဆေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာတီဘီရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်

သည် "Yes! We can End TB!" "တီဘီရောဂါ ပပျောက်ဖို့ အားလုံး ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းလို့၊ ပံ့ပိုးကူညီ ဆောင်ရွက်ဖို့။" နှင့်အညီ တီဘီ ရောဂါပပျောက်နိုင်ရေးအတွက် ကာကွယ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ကို လူတိုင်းလက်လှမ်းမီရရှိနိုင်ရန် အားလုံးပူးပေါင်း၍ ပံ့ပိုးဆောင် ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာ ကြသူများသည် မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာတီဘီရောဂါ တိုက်ဖျက် ရေးနေ့ပြခန်းသို့ လှည့်လည် ကြည့်ရှုရ အမျိုးသားတီဘီရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးစီမံကိန်း၏ တာဝန် ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြကြ သည်။

အခမ်းအနားကို ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များ၊ နီးနယ်ဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီး များ၊ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီး ဌာနများ၊ အခြေခံကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူ များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း (ကွမ်းခြံကုန်း) တိုးချဲ့ဆောင် ဖွင့်ပွဲကျင်းပ



သာပေါင်း မတ် ၂၂
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ် ခရိုင် သာပေါင်းမြို့နယ် ဝန်ကြီးကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ကွမ်းခြံ ကုန်းကျေးရွာတွင် (၇၉) နှစ် မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အခြေခံ ပညာ အလယ်တန်းကျောင်း (ကွမ်းခြံကုန်း) တိုးချဲ့ဆောင်ဖွင့်ပွဲ

အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်း က ကျင်းပသည်။

ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ ဒေသပွဲမြို့ရေးရန်ပုံ ငွေကျပ် သိန်း ၉၀၀ မှ ထောက်ပံ့ ငွေကျပ် သိန်း ၁၅၀ နှင့် ပြည်သူ့ ဝန်း ပူးပေါင်းထည့်ငွေတို့ဖြင့် ဝန်ကြီးကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု ကွမ်းခြံကုန်းကျေးရွာ၊ အခြေခံ

ပညာ အလယ်တန်းကျောင်း (ကွမ်းခြံကုန်း) တိုးချဲ့ ကျောင်း ဆောင်သစ် (၆၀ ဗေ x ၃၀ ဗေ) တည်ဆောက်ပြီးစီး၍ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌဦးမင်းဧရာ ထိုက်၊ အဖွဲ့ဝင်(၁) ဗိုလ်မှူး၊ သန့်ဦး၊ အတွင်းရေးမှူး မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးလှဝင်း၊ မြို့နယ် ပညာရေးမှူး ဆရာမမြင့် ဒေါ်ခင်

သက်နိုင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ကာ အမှတ်တရ စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်၍ အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်း (သာပေါင်း) မြို့နယ် ဘင်ဒရာတပ်ဖွဲ့မှ ဖျော်ဖြေမှုကို ဆုချီးမြှင့်ပေးပြီး တိုးချဲ့ဆောင် သစ်ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု ကြကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဇော်သိန်း (ပြန်/ဆက်)

မဲခေါင် - လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (၈) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

မဲခေါင် - လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ အဋ္ဌမမြောက်အားမာန်

ထက်ထက်အောင် MLC-NCU (Myanmar)



(Consensus)၊ ညီတူညီမျှရှိမှု (Equality)၊ အပြန်အလှန် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု (Mutual Consultation and Coordination)၊ မိမိဆန္ဒအလျောက်ပါဝင်မှု (Voluntarism)၊ စုပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှု (Common Contribution)၊ အကျိုးအမြတ်များ မျှဝေခံစားမှု (Shared Benefits)၊ ကုလသမဂ္ဂ ပဋိညာဉ်စာတမ်းနှင့် နိုင်ငံတကာဥပဒေများကို လေးစားမှု (Respect for UN Charter and International Laws) တို့နှင့်အညီ ခေါင်းဆောင်များ၏ လမ်းညွှန်မှုနှင့် အစိုးရဦးစီးမှု (Leaders' Guidance and Government-Guided)၊ ဘက်စုံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပူးပေါင်းပါဝင်မှု (All-Round Cooperation and Broad Participation) နှင့် စီမံကိန်းဦးစားပေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုပုံစံ (Project-Oriented Model) တို့ဖြင့် စနစ်တကျ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါသည်။

ယခုအခါ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုသည် စဉ်ဆက်မပြတ်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ရလဒ်များဖြင့် (၈) နှစ်တာ ကာလသို့တိုင် ရောက်ရှိ လာပြီဖြစ်ပါသည်။

မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ ဒေသတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရဲ့ရိပ်နှင့် ရလဒ်များ

မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်း များအား နိုင်ငံရေးနှင့် လုံခြုံရေး (Political and Security Issues)၊ စီးပွားရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး (Economic and Sustainable Development) နှင့် လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ပြည်သူ့အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိတွေ့ဆက်ဆံ ရေး (Social, Cultural and People-to-People Exchanges) ဟူသည့် မဏ္ဍိုင် (၃) ရပ် အောက်တွင် ဦးစားပေးကဏ္ဍ(၅)ခုဖြစ်သည့် ပေါင်းစည်းဆက်သွယ် မှု (Connectivity)၊ ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းရည်တိုးမြှင့်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Production Capacity Cooperation)၊ နယ်စပ်ပြတိုက်ကျော် စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Cross-border Economic Cooperation)၊ ရေအရင်းအမြစ် (Water Resources) နှင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချ ရေး (Agriculture and Poverty Reduction) စသည့်ကဏ္ဍများတွင် စီမံကိန်းများ လက်တွေ့ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မူဘောင်ကို မဏ္ဍိုင်(၃)ရပ်နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကဏ္ဍ (၅) ခုကို ကိုယ်စားပြုကာ 3+5 Framework အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပါသည်။

မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ ပထမဆုံး (၅) နှစ်တာ လုပ်ငန်းစဉ်အစဉ် (၂၀၁၈-၂၀၂၂) (MLC Five-Year Plan of Action 2018-2022) ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဖနေဒင်ပင်မြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည့် ဒုတိယအကြိမ် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှု နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များ အစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြုထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ ယင်း (၅) နှစ်တာ လုပ်ငန်းစဉ်အစဉ်တွင် မူလပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ကဏ္ဍ(၅)ခု၌ ဘဏ္ဍာရေး၊ သစ်တော၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ အကောက်ခွန်၊ စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

ယနေ့ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများသည် ခေတ်မီနည်းပညာ ဆက်သွယ်ချိတ်ဆက်မှုကွန်ရက်များ အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ဖြန့်ကြက်လွှမ်းမိုးလျက်ရှိသော ကမ္ဘာ့အသိုက်အဝန်းကြီးတစ်ခုအသွင်ဖြင့် သမိုင်း စာမျက်နှာသစ်ဖွင့်လှစ်၍ ဖွဲ့စည်းဖြစ်တည်လျက် ရှိကြပြီး သမားရိုးကျစိန်ခေါ်မှုများဖြစ်သည့် နိုင်ငံရေးအားပြိုင်မှုများ၊ နည်းပညာယှဉ်ပြိုင်မှုများ၊ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးဈေးကွက်ချဲ့ထွင်မှုများ၊ သဘာဝ သယံဇာတစိန်ခေါ်မှုများအပြင် သမားရိုးကျမဟုတ် သည့် စိန်ခေါ်မှုများဖြစ်သည့် ကူးစက်မြန်ကပ်ရောဂါ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်၊ နိုင်ငံပြတ်ကျော်မှုခင်းများ၊ တရားမဝင်မှုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် လူ့ကုန်ကူးမှုကဲ့သို့သော ပြဿနာရပ်များကိုပါ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့လျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့တစ်ကမ္ဘာလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော စိန်ခေါ်မှုများနှင့်အဆက်အသွယ်ဆောင်ရွက် ရန်အတွက် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများသည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးမူဝါဒများအတွင်း မိတ်ဖက်နိုင်ငံများ နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး မူဝါဒများကို မဟာဗျူဟာကျကျ ထည့်သွင်းချမှတ်လာခဲ့ကြပြီး ပေါင်းစည်းအင်အားဖြင့် ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းရန် ကြိုးပမ်းလာခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအကြား ရေမြေနယ်နိမိတ်ထိပ်စပ် ဖြစ်တည်မှုအပေါ် အခြေခံ၍လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံရေးမူဝါဒရပ်တည်ချက်များ တူညီမှုအပေါ် အခြေခံ၍လည်းကောင်း၊ သမိုင်းစဉ်တစ်လျှောက် ထားရှိခဲ့သည့် မိတ်ဖက်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း၍လည်းကောင်း၊ စီးပွားရေး အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် အခြေခံ၍လည်းကောင်း မိတ်ဖက်နိုင်ငံများအဖြစ် အပြန်အလှန် အကျိုးပြုရပ်တည်ကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ထိုသို့ မိတ်ဖက်ပြုပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံများ နှင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအကြား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကွာဟချက်များကို လျော့ချ၍ သာတူညီမျှဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကိုဦးတည်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မူဝါဒသည် နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များအကြား ဦးစားပေး မူဝါဒတစ်ရပ်အဖြစ် ပါဝင်လာသည်ကို ထင်ရှားစွာ တွေ့မြင်ရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဒေသတွင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြန်မာနိုင်ငံသည် ဒေသတွင်းရှိ အိမ်နီးချင်း

နိုင်ငံများနှင့် သမိုင်းစဉ်တစ်လျှောက် ရှိနှင့်ပြီး ဖြစ်သော အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် ဆက်ဆံရေးကို စဉ်ဆက်မပြတ် ထိန်းသိမ်း၍ ဒေသတွင်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ချစ်ကြည်ရင်းနှီး မှု အပြန်အလှန်လေးစားမှု၊ ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူ တွဲလှည့်နေထိုင်မှု၊ အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှု၊ သာတူညီမျှမှု စသည့်မူများအပေါ် အခြေခံကာ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်လျက်ရှိပါသည်။ ထို့အတူ ဖွံ့ဖြိုးဆဲ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ဒေသတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများမှရရှိသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုအခွင့်အလမ်းများကို အကျိုးရှိစွာအသုံးပြု၍ မိမိတို့နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဒေသတွင်းဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးတို့ကို တစ်ပြိုင်နက်ဖော်ဆောင်နိုင်ရေး ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ ကမ္ဘာလုံး ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအစီအစဉ် (Global Development Initiative)၊ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးအစီအစဉ် (Global Security Initiative) နှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုအစီအစဉ် (Global Civilization Initiative) စသည့်တို့တွင်လည်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု

မဲခေါင် - လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Mekong-Lancang Cooperation - MLC) သည် ဒေသတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များ အနက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု သက်တမ်းအနည်း ဖြစ်သော်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရလဒ်များ

ဖော်ဆောင်မှုမြန်ဆန်သည့် အောင်မြင်သော လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လ ၂၃ ရက်နေ့တွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ဟိုင်နန် ပြည်နယ် ဆန်းယမြို့၌ "Shared River, Shared Future" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပခဲ့သော ပထမအကြိမ် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်များ အစည်းအဝေးတွင် ဆန်းယ ကြေညာစာတမ်း (Sanya Declaration) ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာ၍ တရားဝင်စတင်ထူထောင် ခဲ့ပါသည်။

စတင်ထူထောင်သည့်အချိန်မှစ၍ ဒေသတွင်း နိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဒေသ တွင်း ဗိုတင်းနေထိုင်ကြသော ပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝသာယာဝပြောရေး၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အကြား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကွာဟချက်များကို လျော့ချရေး၊ အာဆီယံအသိုက်အဝန်းတည်ထောင်မှု ကို အထောက်အကူပြုရေး၊ ကုလသမဂ္ဂ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအစီအစဉ် ၂၀၃၀ ကို တိုးမြှင့်အကောင်အထည်ဖော်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲ နိုင်ငံများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တိုးမြှင့် ရေး စသည့် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှု၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်များကို ဦးတည်ကာ တက်ညီလက်ညီဖြင့် အရှိန်အဟုန်မပျက် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။

ထိုနည်းတူစွာ မဲခေါင် - လန်ချန်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု၏ အခြေခံမူများဖြစ်သည့် တူညီဆန္ဒ

■ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအကြား ရေမြေနယ်နိမိတ်ထိပ်စပ်ဖြစ်တည်မှုအပေါ် အခြေခံ၍လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံရေးမူဝါဒ ရပ်တည်ချက်များ တူညီမှုအပေါ် အခြေခံ၍လည်းကောင်း၊ သမိုင်းစဉ်တစ်လျှောက်ထားရှိခဲ့သည့် မိတ်ဖက်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း၍လည်းကောင်း၊ စီးပွားရေး အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် အခြေခံ၍လည်းကောင်း မိတ်ဖက်နိုင်ငံများအဖြစ် အပြန်အလှန်အကျိုးပြုရပ်တည်ကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ထိုသို့ မိတ်ဖက်ပြုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအကြား ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုကွာဟချက်များကို လျော့ချ၍ သာတူညီမျှဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိုဦးတည်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မူဝါဒသည် နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များအကြား ဦးစားပေးမူဝါဒတစ်ရပ်အဖြစ် ပါဝင်လာသည်ကို ထင်ရှားစွာတွေ့မြင်

ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြိုးစောစိုး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် အရာထမ်း/အမှုထမ်းများတက်ရောက်ကြပြီး ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် ရုံးခွဲများမှ အရာထမ်း/ အမှုထမ်းများက Video Conferencing စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး လူမှုကွန်ယက်စာမျက်နှာများ၌ မဟုတ်မမှန်သတင်းတူး၊ သတင်းမှားများ ဖြန့်ဝေရေးသားနေသည့်အတွက် ဝန်ထမ်းများ အယုံမလွယ်စေရန် ယနေ့အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ပေးခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဥပဒေမှာ ယခုလတ်တလော အသိပြဋ္ဌာန်းလိုက်သော ဥပဒေ



မဟုတ်ဘဲ မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် ၁၉၇၅ ခုနှစ်က ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီဥပဒေအမှတ် (၂၇/၂၀၀၂)ဖြင့် ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုအခါတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်မှစ၍ ယင်းပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို အာဏာတည်ကြောင်းကိုသာ အမိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင်သာမက ကမ္ဘာ့နိုင်ငံကြီးများတွင်လည်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း

ဥပဒေကို လက်တွေ့ကျင့်သုံးလျက်ရှိပါကြောင်း။ နိုင်ငံသားတိုင်းသည် ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသည့် ဒီမိုကရေစီအရေးသုံးပါးကိုစောင့်ထိန်းရန် တာဝန်ရှိပါကြောင်း၊ ယင်းအပြင် စစ်ပညာသင်ကြားရန်နှင့် လိုအပ်ပါက နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတွက် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန် အဆင်သင့်ဖြစ်နေရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး၊ လုံခြုံ

ရေးတို့ကို ဟန်ချက်ညီညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် နိုင်ငံသားများအားလုံးတွင် တာဝန်ရှိပါကြောင်း။

ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာအချက်အလက်များကို တရားဝင်ထုတ်ပြန်သည့် သတင်းဌာနများ၏ ထုတ်ပြန်ချက်များ၌သာ လေ့လာကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတွက် ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပပြုလုပ်ပေးခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားရှိသောဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို လိုက်နာပြီး နိုင်ငံအကျိုး၊ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် ဦးလည်မသန်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမောင်မောင်ကျော်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေပါ သိကောင်းစရာများ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းစနစ် ကျင့်သုံးရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေပါ အချက်အလက်များအား အသေးစိတ်ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနရှိ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်းများ၌ သင်တန်းဆင်းပွဲများကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှု သက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်း ၁၇ ကျောင်းတို့၌ ၂၃-၀၂-၂၀၂၄ ရက်မှ ၂၂-၃-၂၀၂၄ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော အဆင့်မြင့်အိမ်တွင်းမှုစက်ချုပ်သင်တန်း၊ ရိုးရာကျပ်ခုတ်သင်တန်း၊ အခြေခံလက်ရက်ကန်းသင်တန်းများနှင့်အတူ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှု သက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်း (ပုသိမ်) တွင် ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းများဖြစ်သည့် ဧည့်ကြို၊ အိပ်ခန်းဆောင်၊ အစားအစာနှင့် အဖျော်ယကောဝန်ဆောင်မှုသင်တန်းဆင်းပွဲများအား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပခဲ့ရာ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း တက်ရောက်သည်။

အလားတူ အဆင့်မြင့်စက်ချုပ်သင်တန်းဆင်းပွဲများကို ဘားအံမြို့သင်တန်းကျောင်း၌ ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး၊ လားရှိုးမြို့ သင်တန်းကျောင်းတွင် အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်စိုးတင်၊ ကျိုင်းတုံမြို့ သင်တန်းကျောင်းတွင် ကြိတ်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်နိုင်စိုး၊ မုန်မြို့သင်တန်းကျောင်းတွင် မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်စွာမြင့်၊ လဟယ်မြို့သင်တန်းကျောင်းတွင် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသဥက္ကဋ္ဌဦးထွန်းထွန်းဝင်း၊ ကွန်ပရိန်းမြို့သင်တန်းကျောင်းတွင် အခြေချစစ်ဗျူဟာအဖွဲ့ စစ်ဗျူဟာမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး အောင်ကိုနိုင်တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ကျန်တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များရှိ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှု သက်မွေး



ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး၊ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်း (ဘားအံ) သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

လုပ်ငန်း ပညာသင်တန်းကျောင်းများ၌ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများမှ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးများနှင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ တာဝန်ရှိသူများအသီးသီး တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ သင်တန်းများတွင် နယ်စပ်ဒေသအပါအဝင် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း နည်းပါးသော ဒေသများမှ အမျိုးသမီးငယ်များကို နေထိုင်စားသောက်ရေးနှင့် သင်ထောက်ကူ ပစ္စည်းများအား စရိတ်ငြိမ်းဖြင့် စာတွေ့လက်တွေ့ သင်ကြားပေးလျက်ရှိရာ သင်တန်းပြီးဆုံးပါက ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နိုင်ရန် အုပ်ချုပ်စက်များကို အရစ်ကျ ရောင်းချပေးပြီး ရန်ကုန်၊ မန္တလေး စသည့်မြို့ကြီးများရှိ အထည်ချုပ်စက်ရုံများတွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နိုင်သည့်အထိ အလုပ်အကိုင်ရရှိရေး ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးသည့် အပြင်

အမျိုးသမီး အိမ်တွင်းမှု သင်တန်းထူးချွန်ဆုရသူများအား သင်တန်းကျောင်းမှ အုပ်ချုပ်စက်တစ်စုံဆုချီးမြှင့်ပေးခဲ့သည်။

အလားတူ ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းဆင်းပွဲများတွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါသည်။

အမျိုးသမီး အိမ်တွင်းမှု စသည့် သင်တန်း လေးမျိုးတွင် သင်တန်းသူ ၅၂၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး တာဝန်ထမ်းတစ်စုံတစ်ယောက်ရရှိရာ သင်တန်းကျောင်းများစတင်ဖွင့်လှစ်ချိန်မှ ယခုသင်တန်းအထိ သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၉၆၃၇၆ ဦး သင်ကြားလေ့ကျင့်ခြင်းထူးချွန်ဆုရသူများအား သင်တန်းဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်း

လားရှိုးမြို့၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာသိကောင်းစရာများ အသိပညာပေး ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

လားရှိုး မတ် ၂၂
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာသိကောင်းစရာများ အသိပညာပေး ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက လူထုအခြေပြုပဟိုတယ် (လားရှိုး) ရှိ ဘက်စုံသုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပွဲတွင် လားရှိုးခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးမင်းထွန်းက အမှာစကား

ပြောကြားရာတွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတည်းတွင်သာ ပြဋ္ဌာန်းခြင်းမဟုတ်ဘဲ အခြားကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အများအပြားတွင်လည်း ပြဋ္ဌာန်းထားပြီး ကျင့်သုံးနေသည့်ကို လေ့လာသိရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ဟန်ချက်ညီညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အမျိုးသား စစ်မှုထမ်းစနစ်အတွက် ပြည်သူတစ်စပ်လုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ရုံးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ကေသွယ်ဟန်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဥပဒေဆိုင်ရာများနှင့်ပတ်သက်သည့် သိကောင်းစရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာများနှင့်ပတ်သက်သည့် မရှင်းလင်းသည့်အချက်များ၊ သိရှိလိုသည့် အချက်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးရာ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားပေးခဲ့ပြီး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့် ပတ်သက်သည့်သိကောင်းစရာများအကြောင်း လက်ကမ်းစာစောင်များကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဇပုံ)

စိုင်းထွန်း (လားရှိုး)



နေရာကွက်ကျား မိုးထစ် ချွန်းရွာနိုင်

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ် ချွန်းရွာနိုင်သည်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အနေအထားတော်ပိုင်းတွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။

မိုး/လေ

ရာဇာမြို့၌ မြေပြင်ထိုးစစ်ဆင်မှု မလုပ်ရန် အစွဲရေးအား အီးယူခေါင်းဆောင်များတောင်းဆို

ဂါဇာ မတ် ၂၂
ဂါဇာကမ်းမြောင်းဒေသ တောင်ပိုင်းရှိ ရာဇာမြို့တွင် မြေပြင်ထိုးစစ်ဆင်မှု များ မပြုလုပ်ဘဲ ရှောင်ရှားရန် အစွဲရေးကို ဥရောပသမဂ္ဂခေါင်းဆောင်များက တောင်းဆိုခဲ့သည်။

လူ့အသက်များဆုံးရှုံးမှု မဖြစ်စေရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာအကျိုးအမြတ်အစွမ်းအားကို အနှောင့်အယှက် အဟန့်အတားများ မဖြစ်စေရေးတို့အတွက် ယခုလို တောင်းဆိုခြင်းဖြစ်သည်။ ဘယ်လ်ဂျီယံ နိုင်ငံတွင် မတ် ၂၀ ရက်က ပြုလုပ်သည့် ဥရောပကောင်စီ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး တွင် အီးယူခေါင်းဆောင်များက ယင်းသို့

တောင်းဆိုမှုပြုလုပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဒေသ၌ ဆေးဝါးနှင့်အစားအသောက်များ ဆိုးဆိုးရွားရွား ပြတ်လပ်မှုကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ရာဇာမြို့တွင် အစွဲရေးတို့က မြေပြင်ထိုးစစ်ဆင်မှု ပြုလုပ်ပါက ယခင်ကတည်းက ဆိုးရွားနေသည့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာကပ်ဘေးကို ပို၍ အခြေအနေ ဆိုးရွားသွားစေမည်ဖြစ်သည်။ အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် သက်သာချောင်ချိရေးပစ္စည်းများ ချက်ချင်းလိုအပ်လာခြင်းကိုလည်း တားဆီးရန်လိုအပ်သည်ဟု အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ရာဇာတွင် လူပေါင်း ၁ ဒသမ

၅ သန်းခန့် နေထိုင်သည်။ ယင်းနေရာတွင် မြေပြင်ထိုးစစ်ဆင်မှုပြုလုပ်ရန် ဆုံးဖြတ်ထားကြောင်း အစွဲရေးဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင် နေတန် ယာဟုက ပြောသည်။ ဂါဇာဒေသသည် အငတ်ဘေးဒုက္ခအတွင်းသို့ ကျလုနီးနီး ဖြစ်နေပြီဟု ဥရောပကောင်စီမရှင် ဥက္ကဋ္ဌ အာဆူလာ ဗွန်ဒါလီယန်က သတင်းထောက်များကို ပြောသည်။ လျင်မြန်၍ လုံခြုံစိတ်ချရပြီး အတားအဆီးကင်းမဲ့သော လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီများ ဂါဇာဒေသသို့ အလျင်အမြန် ဝင်ရောက်နိုင်ရန် အရေးကြီးသည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။



ဥရောပကောင်စီမရှင်ဥက္ကဋ္ဌ အာဆူလာ ဗွန်ဒါလီယန်။



အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၌ အမျိုးသမီးများမပါဝင်ဘဲ စာသင်နှစ်တစ်နှစ်စတင်

ကဘူးလ် မတ် ၂၂
အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၌ စာသင်နှစ်တစ်နှစ်စတင်ပြု ဖြစ်သော်လည်း အမျိုးသမီးများမပါဝင်ကြောင်း၊ တာလီဘန်တို့သည် သတ္တမတန်းကျော်လွန်သည့် အမျိုးသမီးကျောင်းသူများကို ကျောင်းတက်ခွင့် တားမြစ်ထားကြောင်း၊ ထိုသို့ တားမြစ်ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတကာဝေဖန်မှုများ မြင့်တက်ကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြသည်။

အာဖဂန်နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကျောင်းများတွင် စာသင်နှစ်အတွက် အတန်းများကို ယခုသီတင်းပတ် တွင် စတင်မည်ဖြစ်သည်။

ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က တာလီဘန်ကြားဖြတ်အစိုးရ ကိုယ်စားလှယ်များသည် ကဘူးလ်၌ အတန်းများ စတင်ရန်အတွက် အခမ်းအနားတစ်ခုခုသို့ တက်ရောက်

ခဲ့သည်။ အတန်း၌ ပထမဦးစားပေးအချက်မှာ အစ္စလာမိဘာသာဆိုင်ရာလေ့လာမှုများနှင့် ယုံကြည်မှုများဖြစ်ပြီး ယင်းနောက် သိပ္ပံဘာသာရပ်များဖြစ် ကြောင်း ခေတ္တဒုတိယဝန်ကြီး အက်ဒယ်ဆလစ်ဟာ နဖီက ပြောကြားသည်။

တာလီဘန်တို့သည် အမျိုးသမီးများအား အဆင့်မြင့်ပညာသင်ကြားခြင်းကို တားမြစ်ထားသည်။ အဆိုပါတားမြစ်ချက်ကို အလွန်စိတ်ပျက်မိကြောင်း၊ တာလီဘန်တို့က မိမိတို့အား အတန်းများတက်ရောက် ခွင့်ပြုမည်ဟု မျှော်လင့်ကာ အိတ်တစ်လုံးနှင့် ယူနီဖောင်းတစ်စုံ ပြင်ဆင်ထားကြောင်းနှင့် အာဏာပိုင်များက ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးစေလို ကြောင်း အသက် ၁၄ နှစ်အရွယ် မိန်းကလေးတစ်ဦးက ဆိုသည်။

မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ၌ ရာသီဥတုဆိုးရွားအေးခဲမှုကြောင့် တိရစ္ဆာန် ငါးသန်းကျော်သေဆုံး

အူလန်ဘာတာ မတ် ၂၂
မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ၌ ယခုနှစ် ဆောင်းရာသီအတွင်း အလွန် ဆိုးရွားသည့် ရာသီဥတုကြောင့် တိရစ္ဆာန် ငါးသန်းကျော်သေဆုံး ခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံတော် အရေးပေါ်ကော်မရှင်က မတ် ၂၂ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံအတွင်း မြေပြင်၌ အေးခဲခြင်း သို့မဟုတ် နှင်းများဖုံးလွှမ်း

ခြင်းတို့ကြောင့် တိရစ္ဆာန်အမြောက် အမြား သေဆုံးမှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ၌ ယခုနှစ် မှာ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် လျော့နည်း သွားခဲ့သည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်ကုန်အထိ နိုင်ငံအတွင်း တိရစ္ဆာန်အရေ အတွက်မှာ ၆၄ ဒသမ ၇ သန်းရှိ ကြောင်း အမျိုးသားစာရင်းအင်းရုံး က ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ဆင်ယွာ



ဥရုဂွေး၌ မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုနှင့် ရေကြီးမှုများကြောင့် လူပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော် ဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းရ

မွန်တီဗီဒိုယို မတ် ၂၂
ဥရုဂွေးနိုင်ငံတောင်ပိုင်းရှိ ဖလော်ရီဒါမြို့တွင် မိုးသည်ထန်စွာ ရွာသွန်းမှုနှင့် ရေကြီးမှုကြောင့်

လူပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော်ကို ၎င်းတို့ တွင် ပြောသည်။

ဖလော်ရီဒါမြို့အနီး ဆန်တာ ကယ်ဆယ်ပေးခဲ့ရသည်ဟု ဒေသခံ လူစီယာချိုကိုမြစ်သည် မတ် ၂၀ ရက် ညပိုင်းက မိုးသည်ထန်စွာ



ရွာသွန်းမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး မြစ်ရေကြီး မှုများ စံချိန်တင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်ဟု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဂီရိုလို့ပက်ဇီက ပြောသည်။ ရေကြီးမှုကြောင့် မကြုံစဖူး အပျက်အစီးများနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီး ရာနှင့်ချီသည့် နေအိမ်များမှာ ရေလွှမ်းမိုးမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ဖလော်ရီဒါမြို့သို့ အဝင် ပိုင်ဒရာအယ်တာဝတ်တား တွင်လည်း ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု များနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။

အဆိုပါဖြစ်ရပ်များမှာ ယခင်က ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းမရှိဟု အုပ်ချုပ်ရေး မှူးက ပြောသည်။ ရေကြီးမှုနှင့် ရေသန်ပြန်ပြီးရေးစက်ရုံ ထိခိုက် မှုကြောင့် မြို့အတွင်းရှိ ပြည်သူ ၃၀၀၀ ခန့်မှာလည်း သောက်သုံး ရေမရဘဲ ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အာဖဂန်နစ္စတန်တိုးတက်ရေးညီလာခံကို လာမည့်နှစ်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ ယိုကိုဟားမား၌ ကျင်းပမည်

တိုကျို မတ် ၂၂
ဂျပန်အစိုးရသည် လာမည့်နှစ် ဩဂုတ်လအတွင်း ယိုကိုဟားမား၌ ကျင်းပမည့် အာဖဂန်နစ္စတန်တိုးတက်ရေးညီလာခံ ဆိုင်ရာညီလာခံ (TICAD) ကို လက်ကံကျင်းပရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံက ဦးဆောင်ကျင်းပသည့် အာဖဂန်နစ္စတန်တိုးတက်ရေး နှင့် ထောက်ပံ့ရေးညီလာခံကို သုံးနှစ်တစ်ကြိမ် ကျင်းပလေ့ရှိသည်။ ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ကိုးကြိမ်မြောက်ကျင်းပမည့် ညီလာခံကို ဂျပန်နိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၅ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၀ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ ညီလာခံကျင်းပမည်ဟု လည်း မတ် ၂၂ ရက်တွင် အစိုးရက အတည်ပြုခဲ့သည်။ အဆိုပါ ညီလာခံ သည် ယိုကိုဟားမားတွင် လေးကြိမ်မြောက် ကျင်းပခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ လာမည့်နှစ်ညီလာခံတွင် တက်ရောက်လာမည့် ပါဝင်သူများသည် ၎င်းတို့လိုအပ်ချက်အပေါ် အခြေခံ၍ အာဖဂန်နိုင်ငံများအတွက် လိုအပ် ချက်များကို ဆွေးနွေးသွားမည်ဟု မျှော်မှန်းထားသည်။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် လေးလမ်းသွားဆိပ်ကမ်းသာ ကွန်ကရစ်လမ်းသစ် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်

ထားဝယ် မတ် ၂၂
(၇၉)နှစ်မြောက်တစ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသော အားဖြင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့ပေါ်ရှိ လေးလမ်းသွား ဆိပ်ကမ်းသာကွန်ကရစ်လမ်း ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ ကွန်ကရစ်လမ်းချဲ့ခြင်း၊ တံတား တည်ဆောက်ခြင်း၊ လမ်းလယ်ကျွန်း တည်ဆောက် ခြင်းဆိုင်ရာ လမ်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ထားဝယ်မြို့ ကြက်စားပြင်ရပ် ဆိပ်ကမ်း သာလမ်း၌ ကျင်းပသည်။



ဖွင့်ပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကို က ထားဝယ်မြို့သည် ပထဝီအနေအထားအရ တောင်မြောက် ရှည်လျားပြီး ထားဝယ်မြို့အတွင်းမှ ထားဝယ်မြစ်အတွင်းသို့ ဖြတ်သန်းစီးဆင်းသည့် ချောင်းများ ပေါများသော ဒေသဖြစ်၍ ယခင်က ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း(ဘုမ္မော်တံတားမှ ဆိပ်ကမ်း အာဏာပိုင်ရုံးအထိ) အကျယ် ၁၂ ပေရှိသော ကတ္တရာ လမ်းသာရှိခဲ့ကြောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့အစည်းက လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကဏ္ဍသည် အဓိကကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့ပြီး အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်၍ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့အစည်း တို့မှ နှစ်စဉ်စီးဆင်းပေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယနေ့ ဖွင့်လှစ်သည့် လေးလမ်းသွား ဆိပ်ကမ်းသာ ကွန်ကရစ်လမ်း ဖောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်း၊

၁၆၀၈၂ ပေရှိပြီး ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက်အပိုင်းသုံးပိုင်းဖြင့် လျာထားဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အဖွဲ့အစည်းက လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်မှုသည် အဓိကအချက်ဖြစ်ကြောင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု ကောင်းမွန်ပြီး လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့ဖွင့်လှစ်သည့် လေးလမ်းသွား ဆိပ်ကမ်းသာ ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသည့်အတွက် ဒေသထွက်ကုန်များ၊ ရေထွက်ကုန်များကို အချိန်တိုအတွင်း လွယ်ကူ

လျင်မြန်စွာ ပို့ဆောင်ရောင်းဝယ်နိုင်ခြင်းကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် လူမှုစီးပွားဘဝ ပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး မြို့အင်္ဂါရပ်နှင့်အညီ သန့်ရှင်း သာယာလှပမှုများ တိုးတက်ကောင်းမွန်စေနိုင် ခြင်းစသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက် လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဒေါ်ပိုက်ပိုက်အေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးအောင်ဇော်လှိုင်၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသ တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး အောင်မျိုးထွန်း၊ ကြက်စားပြင် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်မောင်ဦးတို့က လေးလမ်းသွားဆိပ်ကမ်းသာ ကွန်ကရစ်လမ်းသစ် ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး တိုင်းဒေသကြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသက်လွင်ဦးတို့က တာဝန်ရှိသူများအား အထိမ်း အမှတ်လက်ဆောင်များ ပေးအပ်သည်။
ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ပန်းပွားအဖွဲ့၊ ရေအိုးရက်အကအဖွဲ့၊ ထားဝယ် ရိုးရာအကအဖွဲ့၊ ဘင်ခရာအဖွဲ့များကို ဂုဏ်ပြု လက်ဆောင် ပေးအပ်ပြီး လေးလမ်းသွားဆိပ်ကမ်း သာ ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်ကို လိုက်လံကြည့်ရှုခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)

မြဝတီခရိုင်နှင့် ကော့ကရိတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင်သည့် ပြည်သူများအတွက် အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

မြဝတီ မတ် ၂၂
ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီခရိုင် အတွင်းရှိ ယာယီပြောင်းရွှေ့ နေထိုင်သည့် ပြည်သူများနှင့် ကော့ကရိတ်ခရိုင် နဘူးကျေးရွာ အတွင်းရှိ ယာယီပြောင်းရွှေ့ နေထိုင်သည့် ပြည်သူများအတွက် အခြေခံစားသောက်ကုန် ပစ္စည်း များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီက မြဝတီမြို့ အမှတ် ၂ ရပ်ကွက် တေစေတီ ကမ္မဋ္ဌာန်းရိပ်သာ၌ ကျင်းပသည်။
အဆိုပါပြည်သူများအတွက် အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်း များ ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်းကို မြဝတီခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကောင်းစံလင်း၊ ခရိုင်စီမံအဖွဲ့ ဝင် ၂ ဦးစီစီစဉ်ပြီး ခရိုင်လူဝင်မှု



ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဆိုင်ရာဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်ကျော် သန်း၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယ ရဲမှူးကြီး မိုးကျော်ဟိန်း၊ ခရိုင်ဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီး ဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညွှန်မြင့်တို့က မြဝတီနယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေး ကုန်သည်များ

အသင်းမှ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သင်းသင်း မြတ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၏ မြဝတီ ခရိုင်အတွင်း ယာယီပြောင်းရွှေ့ ပြည်သူ ၅၀၀တို့အတွက် ငွေကျပ် ၂၂၀၀၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ ဆန်၊ ဆီအစ ရှိသော အခြေခံစားသောက်ကုန် ပစ္စည်းခုနစ်မျိုးနှင့် ကော့ကရိတ် ခရိုင် နဘူးကျေးရွာ ယာယီပြောင်း

အိမ်မဲ၌ ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲနှင့် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

အိမ်မဲ မတ် ၂၂
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အိမ်မဲမြို့နယ် ဘုရားကြီးကုန်းကျေးရွာ အထက-ဘုရားကြီးကုန်းကျောင်း၌ ဧပြီလ ၅ ရက် အကုန်အကျခံ ဆောက်လုပ်ခဲ့သည့် ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာနသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။
ဦးစွာ ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲကို ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူး ဦးတိုးဝင်း၊ မြောင်းမြခရိုင် ပညာရေးမှူး၊ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသက်ကိုကိုဦး၊ အဖွဲ့ဝင် (၂) ဒေါက်တာသန်းဌေး၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်ဝင်းနှင့် အလှူရှင်တို့က ဖဲကြိုး ဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ထို့နောက်ကျောင်းသစ်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲ ကျင်းပရာ အိမ်မဲမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ အမှာစကား ပြောကြားပြီး အလှူရှင်က ကျောင်းဆောင်သစ် ဆောက်လုပ်လှူဒါန်း ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကိုပြောကြားကာ ကျောင်းဆောင်သစ်နှင့် ပတ်သက်သော အထောက်အထားမှတ်တမ်းများကို မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဆရာမကြီးထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။
အဆိုပါကျောင်းဆောင်သစ်မှာ အလျား ပေ ၆၀ ၊ အနံ ပေ ၃၀ အာရ်စီတစ်ထပ်ဖြစ်ပြီး အထက- ဘုရားကြီးကုန်းကျောင်း၌ ၂၀၂၃- ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်တွင် ကျေးရွာခွဲ ၁၉ ရွာမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၂၇ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကာ လာမည့်ပညာသင်နှစ်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက စာသင်ခန်းပေါင်းများစွာဖြင့် ပညာသင်ကြားနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အိမ်မဲ(ပြန်/ဆက်)

မူဆယ်မြို့အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမူသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်း၏ အဆင့်မြင့်အိမ်တွင်းမူစက်ချုပ်သင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ



မူဆယ် မတ် ၂၂
မူဆယ်ခရိုင် မူဆယ်မြို့၌ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန အမျိုး သမီး အိမ်တွင်းမူ သက်မွေး လုပ်ငန်း ပညာသင်တန်းကျောင်း ၏ အဆင့်မြင့်အိမ်တွင်းမူ စက်ချုပ်သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်း အနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ပြုလုပ်သည်။
အဆိုပါ သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် မူဆယ်ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ဇော်မိုးက အမှာစကား ပြောကြားပြီး အိမ်တွင်းမူ သင်တန်း ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါ်နန်းစောရင်က သင်တန်း ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။ ဆက်လက်ပြီး သင်တန်းဆင်း အောင်လက်မှတ် များကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်လင်းက ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး ထူးချွန်သော သင်တန်းသူများအား ဆုချီးမြှင့်ပြီးနောက် သင်တန်းသူ တစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားကြောင်း သိရှိ ရပါသည်။
ချယ်ရီမြေ(မူဆယ်)



အိမ်ပြင်ပွဲတွန်းသော မီးပျားကို နေ့အလင်းရောင်ရှိချိန်တွင် ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

ဒုတိယဝန်ကြီး ခေါက်စာ အောင်ဇေယျ အင်းစိန်ဂျီတီအိုင်၌ ကျင်းပသည့် EV နည်းပညာပြန့်ပွားရေး ဟောပြောပွဲကို တက်ရောက်ပြီး ကျောင်းဝင်းအတွင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၂
EV ဆိုင်ရာ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးနှင့် နည်းပညာပြန့်ပွားရေး ဟောပြောပွဲကို မတ် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ(အင်းစိန်)တွင် ကျင်းပရာ လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သုတေသနဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် နည်းပညာပြန့်ပွားရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်ကြီး ခေါက်စာ အောင်ဇေယျ တက်ရောက်ပြီး အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။



လေ့လာနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကာ နိုင်ငံတကာ ၌ တွင်ကျယ်စွာအသုံးပြုလျက်ရှိသော EV အားသွင်း စနစ်များအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဆက်စပ်ဌာနများမှ

တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စား လှယ်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပူးပေါင်းကာ အဖွဲ့လိုက် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးဖလှယ်ကြသည့် များကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ယနေ့သိရှိသမျှကို အခြေခံကာ လေ့လာမှုများကို ဆက်လက်ဆောင်

ရွက်ရန် အခြားသူများအသိပညာတိုးပွားစေရေး ဆင့်ပွားမျှဝေပေးရန် မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် အင်ဂျင်နီယာ ဌာနများရှိ အလုပ်ရုံများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။ ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ အဆောင် များတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ရင်းရင်း နီးနီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်ကာ အနာဂတ်၌ နိုင်ငံတဝန် များကို ပံ့ပိုးပြောင်းထမ်းဆောင်ရမည့် လူငယ်များ ဖြစ်၍ ကျောင်းသားဘဝ တန်ဖိုးရှိသောအချိန်များကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုရန်၊ ပြည်သူများက အမှန်တကယ်အားထားရသည့် ဗလင်းတန်နှင့် ပြည့်စုံသော မျိုးဆက်သစ်နည်းပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံ သားကောင်းရတနာများဖြစ်စေရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားပြီး ကျောင်းဘေးလုံးကွင်းနှင့် ဥပမီရပ်ကောင်းမွန်စေရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အင်းစိန်မြို့နယ်၌ စာဖတ်ပိုင်းကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၂၂
အင်းစိန်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ် စာပေဥယျာဉ်အသင်းနှင့် မြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ (၇၉) နှစ်မြောက် တစ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အကြို စာဖတ်ပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၂၀ ရက်က အဆိုပါ ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စန္ဒာထွန်း၊ အသင်းနာယက ဆရာကြီး ဦးရန်နောင် (ရန်နောင်-ပညာရေး) နှင့် စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးတော်မြင့် (တော်မြင့်-ငှက်ဖျား) တို့က အမှာစကားပြောကြား၍ စာပေဥယျာဉ်အသင်းနှင့် သတင်းစာဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ စာရေးဆရာ၊ သတင်းစာဆရာ ဦးဘိုကြည် (ခေါက်စာဖိုလ်သစ်မော်-တောင်တွင်းကြီး) က (၇၉)နှစ်မြောက် တစ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် အကြိုစာဖတ်ပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ခြင်းအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)

ရမ်းပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် သက်မွေးပညာသင်တန်းစင်တာ၌ Bakery & Snack အမျိုးမျိုး ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

တောင်ကြီး မတ် ၂၂
မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုအစီအစဉ်ဖြင့် ရှမ်း ပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့နယ် အေးသာယာမြို့ရှိ ရမ်းပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် သက်မွေး ပညာသင်တန်းစင်တာ၌ Bakery & Snack အမျိုးမျိုးထုတ်လုပ် မှု နည်းပညာသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပ သည်။

ရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင်ကြည်ဝင်း က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းရင်းသား အခွင့်အရေးများ ကာကွယ်

စောင့်ရှောက်ရေး ဦးစီးဌာနနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် အသေးစားစက်မှု လက်မှုလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်း



သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနား တွင် ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသား

ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း ပြောကြားကြပြီး ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီးက ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့က ပေးအပ်သည့် ထောက်ပံ့ ပစ္စည်းများကို တက်ရောက်လာ သည့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူ များထံသို့ ပေးအပ်သည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို မတ် ၂၈ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပြီး ရှမ်း၊ ပခိုခို၊ လီဆူ၊ ကယား၊ ဗမာ၊ လားဟူ၊ ဓနု၊ ပလောင် စသည့် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုမှ သင်တန်း သူ သင်တန်းသား ၂၀ တက်ရောက် သင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၃-၃-၂၀၂၄

ကျပ်/လီတာ

Table with 15 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး, ရည်ညွှန်းတော်, ပဲခူး, မကွေး, တောင်ငူ, နေပြည်တော်, ပုသိမ်, ပြင်ဦးလွင်, မကွေးမြို့၊ မန္တလေးမြို့၊ ရန်ကင်းမြို့၊ နေပြည်တော်မြို့၊ မန္တလေးမြို့၊ ရန်ကင်းမြို့

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ် ပါသည်-

Table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး. Rows include 92 Ron, 95 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), HSD (10 ppm).

၀၆၇- ၄၁၃၃၇၂၊ ၀၉-၂၅၅၂၅၄၄၇၇
၀၆၇- ၄၁၁၂၂၊ ၀၉-၇၇၂၅၉၃၆၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

တည်းကုန်းလက်ကားဈေးကြီးတွင် ယာဉ်အစီးရေ ၅၀၀ ကျော် ညအိပ်ရပ်နားနိုင်ရန်ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး ယာဉ်အစီးရေ ၂၀၀၀ ကျော်ရပ်နားနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်

ရန်ကုန် မတ် ၂၂

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ တည်းကုန်းလက်ကား ဈေးကြီးတွင် နေ့စဉ်မြို့နယ်အသီးသီးမှ ကုန်ပစ္စည်းများသယ်ဆောင်လာ သည့် ကုန်တင်ယာဉ်အစီးရေ ၅၀၀ ကျော် ညအိပ်ရပ်နားနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး ယာဉ်အစီးရေ ၂၀၀၀ ကျော် ရပ်နားနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ညအိပ်ရပ်နားကြသည့် ကားများ လုံခြုံရေးအတွက် စီစဉ်တို့ တပ်ဆင်ထားခြင်း၊ လုံခြုံရေးဝန်ထမ်း အလုံအလောက်ထားရှိခြင်း၊ ၂၄ နာရီစီးရီးရီးဆောင်ရွက်ပေးထားခြင်း၊ အများသုံးသန့်စင်ခန်းထား ရှိခြင်း၊ ကျယ်ဝန်းသန့်ရှင်းသည့် ကားရပ်နားရန် နေရာများထားရှိခြင်း၊ စားသောက်ဆိုင်များ ထားရှိခြင်းများပါဝင်ပြီး ညအိပ်ရပ်နားသည့် ကားတစ်စီး ၂၄ နာရီ(တစ်ရက်)အတွက် ဝန်ဆောင်မှု ငွေကျပ် ၃၀၀၀ သာ ကောက်ခံကြောင်းလည်း သိရသည်။

တည်းကုန်းလက်ကားဈေးကြီးကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် စတင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ဈေးကြီး လေးရံတွင် ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၆၇၀ ကျော်နှင့် တောင်သူလက်လီရောင်းသည့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ ဆန်၊ ဆီ၊ စားကုန် မျိုးစုံ၊ ကုန်ခြောက်၊ ရာသီပေါ်သစ်သီးဝလံများနှင့် အသားငါးများရောင်းချ လျက်ရှိကာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု လွယ်ကူစေရန် ၁၀ဘီးကား၊ ၁၂ဘီးကား ကုန်တင်ယာဉ် အမျိုးမျိုးတို့ ဝင်ရောက်လျက်ရှိသည်။ ကုန်ပစ္စည်းများ သယ်ဆောင်ကြသည့် မော်တော်ယာဉ်ကြီးများ ညအိပ်ရပ်နားနိုင်ရန် ယာဉ်အစီးရေ ၅၀၀ ကျော်ရပ်နားနိုင်မည့် ယာဉ်ရပ်နားဝင်းတစ်ခုထား ရှိသော်လည်း ယာဉ်အစီးရေ ၂၀၀၀ ကျော် ရပ်နားနိုင်ရန်အတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အာကာလင်း

ဘုံပိုင်ခေါင်းမှ ရေစက်ကျမနေစေရန် ကျပ်အောင်ပိတ်ပါ။ ဘုံပိုင်ခေါင်းကို မသုံးဘဲ ဖွင့်ထားခြင်းမပြုပါနှင့်။

အကြမ်းဖက်သမားများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့် ဟိုပုံးမြို့နယ် ကျောက်ကချားကျေးရွာအတွင်း သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၂ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ဟိုပုံးမြို့နယ် မဲနယ်တောင်ဒေသရှိ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများ နေထိုင်သော ကျေးရွာများဖြစ်သည့် နမ့်ဟူးကျေးရွာ၊ ကျောက်ကချားကျေးရွာ၊ စံဖူးကျေးရွာ၊ ပါချားကလီကျေးရွာ၊ ဒုံလီတောင်ကျေးရွာများ သို့ အဖျက်အမှောင်လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန်အတွက် PNLO၊ KNDF အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ နေအိမ်များကို အကာအကွယ်ရယူ၍ ဝင်ရောက်နေရာယူ လှုပ်ရှားခြင်းများ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ လုပ်ဆောင်ခဲ့မှုအပေါ် ဒေသခံ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများ အနေဖြင့် လက်ခံနိုင်ခြင်းမရှိသည့် အတွက် တပ်မတော်သို့ သတင်းပေးပို့တိုင်ကြားမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြသဖြင့် တပ်မတော်နှင့် PNO အသွင်ပြောင်း ပြည်သူ့စစ်(ဌာန) တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ အဆိုပါ ဒေသများအတွင်း လိုအပ်သည့် နယ်မြေစိုးမိုးရေးနှင့် နယ်မြေလုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ

PNLO၊ KNDF အဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ အနေဖြင့် ကျေးရွာများအတွင်းရှိ နေအိမ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း၊ ပြည်သူများအား လက်နက်အားကိုးဖြင့် အနိုင်ကျင့်သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ ပိုင်ဆိုင်သည့် ပစ္စည်းများအား အတင်းအဓမ္မ လုယက်ယူဆောင်ခြင်းတို့ကို လုပ်ဆောင်၍ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားခဲ့ကြပြီး ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ အနေဖြင့် ဘေးလွတ်ရာနေရာများ၌ ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေထိုင်ခဲ့ကြရသည်။ အဆိုပါ အကြမ်းဖက်သမား



ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများ နှင့် ထောက်ပံ့ပေးပစ္စည်းများအား ပေးအပ်စဉ်။



အကြမ်းဖက်သမားများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့် ဟိုပုံးမြို့နယ် ကျောက်ကချားကျေးရွာအတွင်း သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်စဉ်။

များ ဖျက်ဆီးသွားခဲ့သည့် ကျေးရွာများအတွင်း ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာဒေသခံ တိုင်းရင်းသားများ ပြန်လည်အခြေချနေထိုင်လုပ်ကိုင်စားသောက်နိုင်ရေး၊ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့ အတွက် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဟိုပုံးမြို့နယ် ကျောက်ကချားကျေးရွာအတွင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊

မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ PNO အသွင်ပြောင်း ပြည်သူ့စစ်(ဌာန) တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများနှင့် ပူးပေါင်း၍ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး လုပ်ငန်းများနှင့် ပြန်လည် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဟိုပုံးတပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူ

များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှု၍ လိုအပ်သည်များ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ပေးပစ္စည်းများအား ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

တွံတေးမြို့နယ်၌ မြေးအဘွား နှစ်ဦးသာရှိသည့်အနက် မြေးဖြစ်သူ စစ်မှုထမ်းရန် သိရှိရသဖြင့် အဘွားဖြစ်သူ နှလုံးရပ်သေဆုံးကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို မဟုတ်မမှန်ရေးသားပြန်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၂ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တွံတေးမြို့နယ် လက်ပံကုန်းကျေးရွာတွင် မြေးအဘွား နှစ်ဦးသာရှိသည့် အနက် မြေးဖြစ်သူသည် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရမည်ဟု သိရသည့်အတွက် အဘွားဖြစ်သူမှာ မတ် ၁၅ ရက်တွင် နှလုံးရပ်သေဆုံး

သွားကြောင်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူများ အထင်အမြင် လွှမ်းမော်ရန်အတွက် တရားမဝင်ပြည်ပျက်မီဒီယာများက လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများပေါ်တွင် မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံရေးသားဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ဆေးခန်းဟောပြော ဆောင်ရွက်လျက်ရှိခြင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေတွင်လည်း အခြားပြုရမည့်စောင့်ရှောက်မည့်သူ မရှိသော မိအိုဖေအိုများကို ပြုစုလုပ်ကျွေးနေသူများ စစ်မှုထမ်းဆောင်ရမည့်တာဝန်မှ ယာယီရွှေ့ဆိုင်းနိုင်ကြောင်း ပါဝင်ခြင်းတို့ကြောင့် လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် ရေးသားဖြန့်ဝေထားသည့် လက်ပံကုန်းကျေးရွာမှ မြေးအဘွားနှစ်ဦးသာရှိသည့်အနက် မြေးဖြစ်သူ စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းကြောင်း ရေးသားထားသည်မှာ လုပ်ကြံရေးသားထားခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သိရှိ



ကျော့မှူးဦးဆောင်နိုင်သော်လည်း ဒုတိယပိုင်းတွင် ချေပပုဂံပြန်ပေးလိုက်ရသဖြင့် သရေကျခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ဆီးရီးယားအသင်းနှင့် ပထမအကျော့ပွဲအတွက် ကစားသမား ၂၃ ဦး ရွေးချယ်ခဲ့သော်လည်း ယင်းကစားသမားများအနက် ကျော်ကိုကို၊ သီဟထက်အောင်နှင့် ဝေလင်းအောင်တို့ ကျန်ရစ်ခဲ့ပြီး ယင်းနှစ်ဦးနေရာတွင် နောက်ခံလူ ဇွဲခန့်မင်းနှင့် ဟိန်းဇေယျာလင်း နှစ်ဦး

ကိုသာပြန်လည်အစားထိုးပြီး ကစားသမား ၂၂ ဦးဖြင့် သွားရောက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆီးရီးယားအသင်းနှင့် အဝေးကင်းသွားရောက်ကစားမည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းတွင် ဂိုးသမား - ကျော်ဇင်မြိုင် (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ပြည်မြို့(အေအိ)ဆန်းဆက်နိုင် (ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်)၊ နောက်တန်း - ဟိန်းဇေယျာလင်း၊ ဒေးဗစ်ထန် (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ကောင်းထက်ပိုင်၊ ငြိမ်းချမ်း (Dagon Port)၊ ဟိန်းဖြိုးဝင်း၊ (ရတနာပျံ့ထိုး)၊

စိုးမိုးကျော် (ဖန္ဒမင်းခရောင် - ကမ္ဘောဒီးယား)၊ သက်ဟိန်းစိုး၊ ဇွဲခန့်မင်း၊ ခွန်ကျော်ဇင်ဟိန်း (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ အလယ်တန်း - ရန်နိုင်ဦး၊ ဇော်ဝင်းသိန်း(ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်)၊ ကျော်မင်းဦး (PDRM-မလေးရှား)၊ နေမိုးနိုင်(ဟံသာဝတီ)၊ လွင်မိုးအောင် (Rayong-ထိုင်း)၊ ဟိန်းထက်အောင်(နီဂျီဇီ)၊ ဘီလန်-မလေးရှား)၊ ရှေ့တန်း-အောင်သူ (အူထိုင်း)၊ ထာနီ-ထိုင်း)၊ မောင်မောင်လွင် (လမ်းဖွန်ပါရီယာ-ထိုင်း)၊ အောင်ကောင်းမာန် (နာခွန်ရက်ချာစီမာ-

ရသည်။ အဆိုပါ အဘွားဖြစ်သူမှာ အသက် ၈၀ ကျော်အရွယ်ဖြစ်ပြီး မြေးအဘွားနှစ်ဦးတည်းမဟုတ်ဘဲ တစ်ယောက်တို့နှင့်အတူ တွံတေးမြို့နယ် လက်ပံကုန်းကျေးရွာတွင် နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် တရားမဝင်ပြည်ပျက်မီဒီယာများ၏ သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ၊ ကောလာဟလသတင်းများကို သတိပြုဆင်ခြင်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့် ပတ်သက်သည့် မိမိတို့သိရှိလိုသော သတင်းအချက်အလက်များကို ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း စုံစမ်းနိုင်ပါကြောင်းနှင့် ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်များကိုလည်း နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာထားရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း မိုးရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်းနှင့် နေအိမ်များပျက်စီး

တပ်ကုန်း မတ် ၂၂ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း မတ် ၂၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခန့်က မိုးရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် မြောက်မြောက်ကျေးရွာအုပ်စု ၃ ဟတ်ကုန်းကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (ခွဲ) တွင် အလျား ၅၅ ပေ၊ အနံ ၂၁ ပေရှိ ကျောင်းဆောင်အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့ပြီး အေးချမ်းသာစိန်ကျေးရွာတွင် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်း၊ နေအိမ်လေးလုံးနှင့် ကျေးရွာအေးလေးခန်း၊ အိမ်သာတစ်လုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခြင်း၊ မိုးနံ့ကုန်းကျေးရွာတွင် နေအိမ်တစ်လုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခြင်း၊ ထရကောကျေးရွာတွင် နေအိမ်နှစ်လုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခြင်း၊ သော်တာကျေးရွာတွင် နေအိမ်ကိုးလုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခြင်း၊ ကျေးချောင်း(မ)ကျေးရွာတွင် ဇရပ်တစ်လုံးနှင့် နေအိမ်သုံးလုံး အမိုးလန်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း၊ လူနှင့်တိရစ္ဆာန် ထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း သိရသည်။ တစ်စီးလွင်

တပ်ကုန်း မတ် ၂၂ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း မတ် ၂၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခန့်က မိုးရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် မြောက်မြောက်ကျေးရွာအုပ်စု ၃ ဟတ်ကုန်းကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (ခွဲ) တွင် အလျား ၅၅ ပေ၊ အနံ ၂၁ ပေရှိ ကျောင်းဆောင်အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့ပြီး အေးချမ်းသာစိန်ကျေးရွာတွင် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်း၊ နေအိမ်လေးလုံးနှင့် ကျေးရွာအေးလေးခန်း၊ အိမ်သာတစ်လုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခြင်း၊ မိုးနံ့ကုန်းကျေးရွာတွင် နေအိမ်တစ်လုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခြင်း၊ ထရကောကျေးရွာတွင် နေအိမ်နှစ်လုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခြင်း၊ သော်တာကျေးရွာတွင် နေအိမ်ကိုးလုံး အမိုးလန်ပျက်စီးခြင်း၊ ကျေးချောင်း(မ)ကျေးရွာတွင် ဇရပ်တစ်လုံးနှင့် နေအိမ်သုံးလုံး အမိုးလန်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း၊ လူနှင့်တိရစ္ဆာန် ထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း သိရသည်။ တစ်စီးလွင်



ထိုင်း)၊ ဥက္ကာနိုင် (ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်) တို့ ပါဝင်သည်။ ဆီးရီးယားအသင်းသည် အိမ်တွင်းပွဲများကို ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၌ လက်ခံကစားလျက်ရှိသော ကြောင့် မြန်မာအသင်းနှင့်ပွဲကိုလည်း မြန်မာစာတော်ချိန် မတ် ၂၇ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲ (ဒေသစံတော်ချိန်) မတ် ၂၆ ရက် ည ၁၀ နာရီ) တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ရဲရင့်လွင်

တော်ပုံ-သော်လေး

❖ အားကစားရာသီမှသာလျှင် အားကစားဆောင်ရွက်သည်မဟုတ်ဘဲ နွေ၊ မိုး၊ ဆောင်း ဥတုသုံးပါးလုံးတွင် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုများ၊ အားကစားပြိုင်ပွဲများ ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သည့် နေထိုင်စားသောက်မှုများရှိရမည်ဖြစ်...

❖ ထိုသို့ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုသာလျှင် အလုပ်လုပ်နိုင်မည်၊ ပညာသင်ကြားနိုင်မည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၇/၂၀၂၃) သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

<p>၁။ နိုင်ငံရေး</p> <p>(က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။</p> <p>(ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။</p> <p>(ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။</p>	<p>၂။ စီးပွားရေး</p> <p>(က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။</p> <p>(ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား</p>	<p>ကို မထွိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။</p> <p>(ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။</p>
	<p>၃။ လူမှုရေး</p> <p>(က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်ရေးအတွက် စေ့ရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။</p> <p>(ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။</p> <p>(ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။</p>	

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပါဝင်စစ်ရေးပြကြမည့် စစ်ရေးပြ စစ်ကြောင်းကြီးများ ဝတ်စုံပြည့် စစ်ရေးပြလေ့ကျင့်

နေပြည်တော် မတ် ၂၂ ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၂၇ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ပါဝင်ချီတက်စစ်ရေးပြကြမည့် စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းကြီးများသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် စစ်ရေးပြကွင်း၌ ဝတ်စုံပြည့်စစ်ရေးပြလေ့ကျင့်မှုများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။

စစ်ရေးပြ လေ့ကျင့်မှုတွင် အနေအထားစစ်ကြောင်း၊ ကျန်စစ်သားစစ်ကြောင်း၊ ဘုရင့်နောင်စစ်ကြောင်း၊ အောင်ဇေယျစစ်ကြောင်း၊ ဆင်ဖြူရှင်စစ်ကြောင်း၊ ဗန္ဓုလစစ်ကြောင်းနှင့် အောင်ဆန်းစစ်ကြောင်းများ ပါဝင်ပြီး စုရပ်ဖြစ်သည့် သစ်တပ်ကွင်းမှ စစ်ရေးပြကွင်းသို့ တပ်မတော်စစ်တန်းပိုင်းအဖွဲ့များ၏ တီးမှုတ်မှုနှင့်အတူ စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ ။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ပါဝင်ချီတက်စစ်ရေးပြကြမည့် စစ်ရေးပြစစ်ကြောင်းကြီးများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

ယနေ့ သတင်း အညွှန်း

အာဇာနည်နဂါးအဖွဲ့အစည်း အမျိုးသမီးများမပါဝင်ဘဲ စာသင်နှစ်တစ်နှစ်စတင်

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၃

အကြမ်းဖက်သမားများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့် ဟိုပုံးမြို့နယ် ကျောက်ကချားကျေးရွာအတွင်း သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်



တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း မိုးရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်းနှင့် နေအိမ်များ ပျက်စီး

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၈

စာ ၁၈

ကမ္ဘာ့ဗလားခြေစစ်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ရန် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ဆော်ဒီသို့ ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် မတ် ၂၂ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဗလားအာရှဇုန် ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲအုပ်စု စတုတ္ထပွဲအဖြစ် ဆီးရီးယားအသင်းနှင့် အဝေးကွင်းပွဲယှဉ်ပြိုင်ရန် မတ် ၂၂ ရက်က ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားသည်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ယခုလအတွင်း ကမ္ဘာ့ဗလားခြေစစ်ပွဲ နှစ်ပွဲကစားရမည်ဖြစ်ပြီး ဆီးရီးယားအသင်းနှင့် အိမ်ကွင်း၊ အဝေးကွင်း ယှဉ်ပြိုင်ရခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းနှင့် ဆီးရီးယားအသင်းတို့၏ ပထမအကျော့ပွဲကို မတ် ၂၃ ရက်က ရန်ကုန်မြို့၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး တစ်ရက်စီကစားခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ယင်းပွဲတွင် တစ်ရက်စီအသာဖြင့် စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ ၀